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XX. ročník

Nad hrobmi
Opäť sú hroby prikrášlené
záplavou kvetov, plamom sviec.
A živí k mŕtvym prichádzajú
a smútok ide prúdom tiecť.

Sychravý večer novembrový,
zmäknuté srdcia, slzy, vzlyky.
Ladí si vetrík do smútočnej,
ladí si husle do muziky.

Márne sú žiale, márne vzdychy,
nevydá drahé telá naspäť zem.
Ich duše nad smrť povznesené
v lipách a sosnách snívajú svoj sen.

Nevráti hrobár žiaru očí,
nevráti ani rozzvonený hlas,
nevráti ani mäkkosť ramien,
čo v objatí prituľovali nás.

Tak by sa chcelo pohladkať vás,
no uhýbate nášmu dotyku
ako plaché plamienky sviečok
dobiedzajúcemu vetríku.

Len clivosť si od Vás odnesiem
a skryto zaslzené líce.
A ešte šišku na hrob spadnutú
z trúchliacej sestry borovice.

Cmiter sa v chladnom svetle chveje,
prskajúc vädnú biele sošky sviec.
Živí sa domov poberajú
povinný bochník ešte piecť.

František Bábela

Z pripravovaných podujatí:

9.11.
Členská schôdza ZO SZPB
-hudobný salónik - 14.00

11.11.
Imatrikulácia EGT

spoločenská sála

17.11.
Inscenácia DS Commedia

Poprad:
Zabíjačka

-kinosála MsKS - 18:00

Ohlásené predvolebné mítingy:
23.11. - Ing. Jaroslav Hecko

24.11. - Ing. Peter Mináč

27.11.
Komunálne voľby

2.12.
Zažatie vianočného stromčeka

na námestí s Mikulášom

V čísle prinášame články aj o:

výstupe na Trstie,

novej pamätnej tabuli v Michňovej,

spolupráci mestských polícií,

reflexných čiapkach,

činnosti piľanskej materskej školy,

príhovor, ktorý odznel počas programu venovanému
Dňu seniorov.

Táto fotografia zachytáva F,. Bábelu (prvý zľava) a
Prof. J. Hatríka (prvý sprava) počas uvedenia básnickej
zbierky F. Bábelu Iba pošepky v obradnej sieni MsÚ

13.10.2010, spodná atmosféru úvodu Inaugurácie
poštových známok o Muránskej planine

Štefan Sabó
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Komisia kultúry a športu bilancovala
Komisia kultúry a športu bola zvolená poslancami
Mestského zastupiteľstva v Tisovci v januári 2007 v
zložení: Jaroslav Lacko – predseda, Štefan Sabo –
tajomník, členovia – Rudolf Keleti, Dušan Kojnok, Milan
Matucha, Róbert Boháčik. Komisia si hneď po svojom
zložení dala za úlohu v tomto volebnom období
presadiť zvýšenie úrovne poskytovania kultúrnych a
športových služieb v meste, zlepšiť podporu kultúrnych
a športových kolektívov a vytvoriť lepšie podmienky pre
ďalší rozvoj kultúry a športu. Komisia na svojom
poslednom zasadnutí 19.10.2010 konštatovala, že
určené úlohy sa podarilo naplniť sčasti.
V oblasti kultúry sa zrealizovala výmena zadnej steny
spoločenskej sály, čím sa sála oteplila, vymenila sa
svetelná a zvuková technika v kinosále, zakúpili sa nové
stoly a prečalúnili stoličky a sedadlá v MsKS. V
kultúrnom dome v Rim.Píle sa opravila kuchynka,
odizolovali základy budovy a KD sa vymaľoval zvonka
aj zvnútra. Zlepšila sa propagácia podujatí osadením
reklamných stĺpov a dokumentácia uskutočnených
podujatí zverejňovaním fotiek a video reportáží na
internetovej stránke mesta. Podarilo sa udržať činnosť
ochotníckych súborov v meste (Divadelný súbor Daxner
Tisovec a nové Studio poetica, Mužský spevokol Dr. S.
Daxnera Tisovec, Dychová hudba Hradovanka,
Tisovské mažoretky, Detský folklórny súbor Čížíček,
Divadelný súbor T.Vansovej Rim.Píla), ako aj
organizovanie festivalov (Fedimák, Festival J.Plichtu,
Daxnerov Tisovec). Vďaka projektom sa zlepšilo
poskytovanie digitálnych služieb v knižnici, rozšíril sa
počet nových titulov, vyradili sa staré knihy. Podarilo sa
udržať Kino pod Hradovou s periodicitou premietania
1x týždenne. Hlavne počas dní mesta sa podarilo
zabezpečiť kvalitné profesionálne programy. Priaznivý

ohlas mali mnohé kultúrno- spoločenské podujatia v
Rim.Píle (Deň R.Píly, piľanský ples, vianočný
program...), a to aj vďaka aktivite spoločenských
organizácií (MS SČK, OZ ZDaR).
Nie všetky úlohy a zámery v oblasti kultúry sa podarilo
naplniť. Nepodarilo sa zlepšiť vykurovanie kinosály v
MsKS či jej zateplenie, nerealizovala sa rekonštrukcia
ťahov a rámp na javisku MsKS. Neudržala sa činnosť
Folklórnej skupiny Tisovec, neobnovila sa činnosť (až
na rok 2009) detského divadelného súboru Dédées ani
študentského Divadelného klubu. Domáce súbory
(okrem divadelných) mali málo priestoru na
prezentáciu svojej tvorby či v Tisovci alebo mimo neho.
Mimo dní mesta stále pretrváva slabšia ponuka
dovezenej kultúry v meste. Zlepšiť sa dá aj propagácia
podujatí a informovanosť o ponúkaných aj
realizovaných podujatiach v Tisovskom mesačníku a na
mestskej webovej stránke. Mládež v meste má (okrem
činnosti v súboroch) málo možností na aktívne využitie
voľného času, pričom chýba hlavne centrum voľného
času. Stagnuje činnosť Mestského múzea, nepodarilo
sa dokončiť monografiu o Tisovci.
V športe sa najväčší pokrok dosiahol v oblasti
rekreačného športu, a to hlavne vybudovaním
Športového areálu R.Valenta pri ZŠ. Bazén, tenisové
kurty, ihriská na minifutbal a basketbal, to sú
zariadenia, po ktorých Tisovčania volali celé desaťročia.
Pozitívom je aj vybudovanie zasnežovaného svahu pri
chate CSM na Zbojskách, tréningového ihriska na
futbalovom štadióne, či zriadenie turisticko-informačnej
kancelárie v predajni Knihy. Podarilo sa zvýšiť
príspevok mesta pre aktívne športové kluby, aj keď
poskytované dotácie ani zďaleka nepostačujú na
pokrytie nákladov klubov na ich činnosť. Napriek
ťažkým podmienkam je chvályhodný postup futbalistov

FK CSM Tisovec a stolných tenistov do III.ligy. Mesto
tiež prispievalo na prevádzku telocviční v ZŠ, čím ich
sprístupnilo pre širšiu verejnosť.Vďaka občianskemu
združeniu ZDaR sa na Rim.Píle buduje športovo-
rekreačný areál pri ihrisku. Zakúpili sa preliezačky pre
deti na sídliská, ktoré, žiaľ, boli z časti zničené aj vďaka
ľahostajnosti obyvateľov sídlisk a správcu verejných
priestranstiev. Mesto sa zviditeľňuje vďaka Offroadu
Tisovec, ktoré organizuje aktívny Offroad klub. Vďaka
členom turistického oddielu KOS a podnikateľskej
komisie sa podarilo vybudovať prístrešok pri prameni
Rimavy a obnoviť náučný chodník na Hradovú.
Rezervy v oblasti športu sú hlavne vo využití lyžiarskych
vlekov v Rejkove či Bánove, ktoré ovplyvnili hlavne zlé
klimatické podmienky posledných rokoch, ale aj
vlastnícke vzťahy. Nepodarilo sa vybudovať a označiť
ani jednu cyklotrasu v okolí mesta aj kvôli neochote
niektorých vlastníkov pozemkov. Po rekonštrukcii a
oprave volajú aj ihriská na sídliskách či futbalové
ihrisko na Rim.Píle. Napriek množstvu prírodných
pozemných aj podzemných krás Tisovca sa nepodarilo
zriadiť expozíciu prírodných krás a jaskyniarstva.
Nepodarilo sa ani vybudovať ďalšie atrakcie pre
turistov, ako je napr. rozhľadňa na Trstí. Napriek
zvýšeniu príspevku pre športové kluby patrí Tisovec
medzi mestá s najmenšou podporou športových klubov,
keď mnohé menšie obce prispievajú len na futbal viac,
ako Tisovec pre všetky športové kluby. 
Na záver volebného obdobia sa chcem poďakovať
všetkým, ktorí aktívne pôsobili v oblasti kultúry a športu
– členom súborov a športových klubov, organizátorom
všetkých kultúrnych a športových podujatí, sponzorom,
návštevníkom a divákom, zamestnancom a voleným
funkcionárom mesta.

Jaroslav Lacko, predseda komisie kultúry a športu
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Posledné pracovné zasadnutie v tomto
volebnom období sa uskutočnilo v zasadacej
sieni MsÚ Tisovec 27. 10. 2010.
Vzalo na vedomie:
- list Ing. arch.Ondreja Mrliana zo dňa 14. 10.
2010
- Informácie zo zasadnutí stálych komisií
Mestského zastupiteľstva v Tisovci a Výboru m. č.
Rimavská Píla
- Správu o činnosti Mestskej polície v Tisovci za 3.
štvrťrok 2010
- Informáciu o investíciách mesta Tisovec za  r.
2007 – 2010, uložilo prednostke ms. úradu
zabezpečiť zverejnenie informácie v Tisovskom
mesačníku a na webovej stránke mesta
- informáciu o volebnej kampani v zmysle § 30
Zákona č. 346/1990 Zb. v  neskoršom znení,
súhlasilo s prenájmom priestorov mesta počas
volebnej kampane v zmysle schváleného uznesenia
MZ číslo 101/2007 zo dňa 26. 4. 2007 – nájom po
prepočte sa zaokrúhli na celé € a schválilo využitie
mestského rozhlasu počas pracovnej doby
Mestského úradu Tisovec v čase volebnej
kampane  nezávislými kandidátmi a politickými
stranami, resp. koalíciami politických strán
nasledovne: 1 využitie v rozsahu max.5 minút –
5,00 €
- Informácie primátora mesta Tisovec,
schválilo:
- Zápis do kroniky mesta Tisovec za rok 2009 v
znení zapracovaných pripomienok a rozpravy k
tomuto uzneseniu
- odmenu pre kronikárku mesta podľa § 43 Štatútu
mesta Tisovec vo výške 500 €, uložilo prednostke
ms. úradu zabezpečiť zverejnenie zápisu na
webovej stránke mesta Tisovec
- Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti
Základnej školy Dr. V.Clementisa v Tisovci,
Základnej umeleckej školy v Tisovci, Materskej
školy v Tisovci, Materskej školy v Rimavskej Píle
za školský rok 2009/2010
- úpravu rozpočtu Mesta Tisovec na rok 2010
formou Rozpočtového opatrenia č. 3 podľa
prílohy, v súvislosti s dopadom finančnej a

hospodárskej krízy na mestá a obce splnomocnilo
primátora mesta na zmenu rozpočtu mesta  na rok
2010 použitím rozpočtových opatrení podľa § 14
ods.2 písm. a,b,c zákona č.583/2004 Z.z. o
rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o
zmene a doplnení niektorých zákonov v neskoršom
znení
- úpravu rozpočtu Základnej školy Dr. V.
Clementisa v Tisovci formou Rozpočtového
opatrenia č. 1 podľa prílohy
- Dodatok č. 3 Rokovacieho poriadku Mestského
zastupiteľstva v Tisovci
- VZN mesta Tisovec „ Povodňový plán
záchranných prác mesta Tisovec a m. č. Rim. Píla “
- prenájom nebytových priestorov v objekte č. s. 89
na Námestí Dr. V. Clementisa v Tisovci pre
REVENGE a. s. organizačná zložka SK, Špitálska
37, 811 01 Bratislava. Cena prenájmu : 13,28
€/m2/rok, doba prenájmu : do 31.12.2011 s
účinnosťou od 1.2.2010
- opakované uzatvorenie nájomných zmlúv na
prenájom bytov v 30 b. j. na ulici Jesenského
č. s. 1470 v Tisovci pre: Renátu DANKOVÚ od
1.11.2010 – 31.10.2011 /jednoizbový byt č. 2/,
Máriu MIHÁĽOVÚ od 1.11.2010 – 31.10.2011
/dvojizbový byt č. 9/, Romana KOŠIČIARA od
1.11.2010 – 31.10.2011 /jednoizbový byt č. 18/
- Dodatok č. 1 k nájomnej zmluve na prenájom
bytu v 30 b. j. na ul. Jesenského 1470 v Tisovci
pre: JUDr. Martina DZÚRA od 1.12.2010 –
30.11.2012  trojizbový byt č. 2
- ukončenie nájomných zmlúv dohodou zmluvných
strán k 31.10.2010 pre  žiadateľov: Miroslav
GABRIEL, dvojizbový byt ZŤP č. 24, Zlatica
TOMIŠKOVÁ, jednoizbový byt ZŤP č.22
- Návrh  XXXVI. Poradovníka na pridelenie
voľných bytov v 30 b. j. na ulici Jesenského č. s.
1470 v Tisovci pre uchádzačov: Zlaticu
TOMIŠKOVÚ, dvojizbový byt ZŤP č. 24, Mgr.
Miriam VANČÍKOVÚ, dvojizbový byt a
pridelenie voľného bytu na ulici Jesenského č .s.

1470 v Tisovci podľa návrhu XXXVI.
Poradovníka pre Zlaticu TOMIŠKOVÚ,
dvojizbový byt ZŤP č. 24 od 1.11.2010 –

31.10.2011
- zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v
Tisovci číslo 868/2010 nasledovne :
A/Dodatky č. 1 k nájomným zmluvám na prenájom
bytov v 30 b. j. na ulici Jesenského č.s. 1470
    v Tisovci v zmysle čl. II ods. 2 nájomnej zmluvy
pre nasledovných žiadateľov :
− Monika ŠEBEŇOVÁ, trojizbový byt č. 7

- doba prenájmu od 1. 10. 2010 – 30.9.2012
− Zlatica TOMIŠKOVÁ,jednoizb.byt ZŤP č.22

– doba prenájmu od 1. 10. 2010 – 30.9.2012
− Janka ĎURČOVÁ, dvojizbový byt č. 6          -

doba prenájmu od  1. 10. 2010- 30. 9. 2012
− Štefánia IMRECZEOVÁ, jednoizbový byt č.

23 – doba prenájmu od 1.10.2010-30.9.2012
B/ opakované uzatvorenie nájomnej zmluvy pre :
− Alenu VETRÁKOVÚ, jednoizbový byt  č. 14

- doba prenájmu od 1.9.2010 – 31.8.2011
- zriadenie časovo neobmedzeného vecného
bremena ako vecného práva umiestnenia
kanalizačného potrubia na pozemku CKN č.
3055/1 vedeného ako zastavané plochy a nádvoria
o výmere  20 m2  evidovaného  na  LV č. 1994  v
prospech oprávneného CALMIT  spol. s r. o.
Gaštanová 15, 811 04 Bratislava,  závod Tisovec
bezodplatne s povinnosťou :
a/ strpieť na pozemku CKN č. 3055/1 umiestnenie
kanalizačného potrubia  s ochranným pásmom 1,5
m od vonkajšieho okraja potrubia na obidve strany
po zemi a vo vzduchu,
b/ umožniť oprávnenému z vecného bremena v
nevyhnutnej miere vstup na pozemok CKN č.
3055/1  mechanizmami  a  pešo  za účelom
výkonu prác spojených s údržbou, prevádzkou,
odstraňovaním porúch, vykonávaním opráv a
rekonštrukcií potrubia,
c/ nebudovať nad kanalizačným potrubím a jeho
ochranným pásmom 1,5 m od vonkajšieho okraja
na obidve strany, neumiestňovať konštrukcie a
trvalé zariadenia.

z uznesení spracovala redakcia

MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO
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V Tisovci dostali deti reflexné čiapky,
cieľom je zvýšiť ich bezpečnosť

Všetky deti prvého až piateho ročníka Základnej školy Dr. Vladimíra
Clementisa v Tisovci sa dnes vonku pohybujú bezpečnejšie. Primátor Peter
Mináč im venoval reflexné šiltovky, ktoré majú zvýšiť ich bezpečnosť na
cestách. 
Výstražné čiapky s vysokou viditeľnosťou dostali všetky deti 1.-5. ročníka
základnej školy. „Reflexné prvky sme venovali tým najzraniteľnejším
účastníkom cestnej premávky – deťom prvého stupňa ZŠ. Keďže nám ešte
niekoľko kusov zvýšilo, darovali sme ich aj žiakom piateho ročníka,“
informoval primátor Tisovca Ing. Peter Mináč. 
Oranžové reflexné šiltovky mali u detí veľký úspech a popoludní už
motoristi prechádzajúci Tisovcom pochvaľovali zvýšenú viditeľnosť detí
v okolí centra mesta, na Partizánskej, Muránskej a Daxnerovej ulici, kadiaľ
sa deti vracajú po vyučovaní do svojich domovov. „Mnohé deti chodia zo
školy peši až na Rimavskú Pílu, ktorá je súčasťou Tisovca. Miestna časť je
od základnej školy vzdialená približne tri kilometre a som presvedčený, že
to zvýši ich bezpečnosť,“ dodáva Mináč.
Primátor mesta Peter Mináč zakúpil reflexné prvky pre žiakov základnej
školy z vlastných zdrojov, rovnako ako každý rok z vlastných zdrojov
venuje pre najusilovnejších študentov jedinej základnej školy v Tisovci
notebook a iné vecné ceny. V rámci projektu Bezpečné mesto Tisovec
plánuje Mináč aj ďalšie aktivity, ktoré majú zvýšiť bezpečnosť občanov
v meste.

zdroj: MsÚ Tisovec

Dňa 29.10.2010 sa v MsKS Tisovec konal Deň seniorov. V programe
odznel i príhovor Ing. Huňovej, ktorý Vám prinášame v plnom znení:
Milí seniori nášho mesta, vážení prítomní, po roku sa opäť stretávame, aby sme sa
vzájomne uctili v mesiaci október, venovanému seniorom.
Tradične máme k tomu príležitosť touto formou, spoločným posedením v deň,
ktorý sme si nazvali Dňom seniorov občanov mesta Tisovec a m.č. Rimavská Píla.
Prihováram sa Vám už po piatykrát a aj dnes obsahom môjho príhovoru bude
bájka. Prečo bájka?
Bájky čítam veľmi rada, pravdivo dokážu prehovoriť do duše. A v bájke
nachádzam spojitosť cez múdrosť s vekom človeka, s fyzickou starobou. V bájke
ide o vymyslený príbeh, v ktorom zvyčajne zvieratá konajú podobne ako ľudia.
Väčšinou sa bájky sústreďujú na ľudské prejavy a city, pričom záver skrýva
ponaučenie, ktoré nás nabáda rozmýšľať o ľudských chybách ale i o chybách
vlastných 
Ale to už poznáte, vyrozprávala som vám tri bájky od Ezopa.
Dnes vám prečítam bájku od francúzskeho bájkara La Fontaina.
Bájka sa volá Konský povoz a mucha.
Po takmer nezjazdnej strmej ceste sa trmáca povoz ťahaný šiestimi koňmi. Slnko
od rána spaľovalo krajinu a kone len s námahou ťahali povoz. A tak všetci
cestujúci vystúpili: ženy, starci ba aj kňaz. Kone sa veľmi namáhali a vyzerali, že
sú na konci so svojimi silami. Naraz sa ku koňom priblížila mucha a svojim
bzučaním povzbudzuje kone do rýchlejšieho pohybu. Bodá jedného, potom

druhého, len aby ich popohnala. Potom sadne na nos kočišovi a vyzerá to, že ona
krúti kolesami, len vďaka nej všetko napreduje. Poletuje sem i ta, akoby veliteľ čo
svoje vojská obhliada, keď sa na rozhodný boj pripravuje.
Zdá sa, že nikto a nič nepomôže koču ani koňom, tak to všetko musí mucha
zariadiť. Kňaz využíva chvíľu voľna a číta si z modlitebnej knižky. Žena idúca za
ním veselo spieva, akoby všetko chcela spevom riešiť. No mucha nepoľavuje, má
svoj zámer.
Po nesmiernej námahe povoz zdolal kopec. Vtedy sa mucha ozvala: „Nuž
oddýchnime si. Bola to riadna drina, dostať vás všetkých sem, až na rovnú cestu“.
Pozrela na ukonané kone a vraví im: „ Koníky vrané, zaplaťte mi za moju prácu!“
A poučenie?
Snaživých, čo sú zbytoční a len sa do všetkého pletú, treba včas odohnať.
Toľko bájka. A čo dodať?
Zamyslieť sa, verím že sa tak stalo.Za seba môžem dopovedať. Je pravda, že ľudia
častejšie lichotia ako chvália. Lichotenie nie je pochvala. Lichotenie je nebezpečné,
vieme že je lož a predsa mu veríme. Pravdivé je aj to, že ľudia, čo nevedia plávať,
aspoň mútia vodu.
Moja pravda je, že v živote sa skôr opláca počúvať hlas srdca a tvoriť svoj život
v hlave, vlastnými myšlienkami.

Ing. Valéria Huňová, predsedníčka komisie sociálnych služieb a zdravotníctva pri
MsZ Tisovec

Jesenný spomienkový výstup na Trstie
  Prvý ročník spomienky na Václava Vraného organizovaný KST Tisovec v spolupráci
so ZŠ Dr. Vladimíra Clementisa formou výstupu na Trstie sa uskutočnil v dňoch 24.
a 25. septembra 2010.
  September – osudový mesiac pre Václava Vraného. Narodil sa i zomrel v tomto
mesiaci (30.9.1851 – 8.9.1929). Veľký milovník a znalec prírody, turista, hudobník,
učiteľ, národovec, osobnosť dejín Tisovca i Slovenska hodna spomienky.
  Dvojdňová akcia zahŕňala vzdanie úcty Václavovi Vranému položením kvetov na
jeho hrob v cintoríne a chvíľkou ticha. Pripomenutie jeho života a diela si v krátkosti
pripravili žiačky VIII.A triedy Rebeka Magyarová a Bibiana Dianišková. Približne po
dvojhodinovom výstupe na vrch Trstie nasledovalo taktiež položenie kytice kvetov
na mohylu Václava Vraného, privítanie zúčastnených na akcii, oboznámenie s
organizáciou stretnutia, zdôraznenie cieľa výstupu a významu činnosti Václava
Vraného pre súčasnosť zabezpečili za turistický oddiel predseda Rodan Štrba a
Mahuliena Štrbová. Po príchode  do chaty a malom oddychu nasledovali súťaže
vedomostné i športové, poznávanie prírody, vychádzky ale i zber hríbov. Pre menšiu
skupinu žiakov pobyt na chate trval do druhého dňa, pre väčšiu skupinu bol návrat
domov v prvý deň. Samozrejme nechýbalo občerstvenie, teplá strava, pečivo a
sladkosti  i darčeky – ceny, ktoré sponzorovali KST Tisovec spoločne s Regionálnou
radou turistiky v Rimavskej Sobote a Pekáreň Pod Hradovou v Tisovci. Sladkosti pre
žiakov zabezpečila aj základná škola. Všetkým patrí vďaka. 
  Výstupu sa zúčastnilo dvadsaťpäť žiakov 8. a 9. ročníka ZŠ a osem dospelých,
pedagogický dozor a turisti.
 Vďaka peknému počasiu, bezpečnému výstupu i zostupu, záujmu a
disciplinovanosti zúčastnených, dobrej organizácii a spolupráci organizátorov i
ochotných sponzoroch sa akcia vydarila a tradícia môže pokračovať.

Mgr. Mahuliena Štrbová

Líderkou BBSK v kategórii aktivistka Mgr. Irena Mil ecová
„Žena líderka mení svoj nepokoj na veci prospešné okoliu. Aktivizuje ľudí
okolo seba a spolu robia verejnoprospešné veci. S jej pomocou sa život
komunity mení k lepšiemu. Líderka je magnetom - majákom – ťahúňom.“ Aj
tieto slová odzneli počas slávnostného vyhlasovania víťaziek súťaže Líderka
2010 v podvečer 15.10.2010. Poďakovaním pre všetky nominované ženy
bolo predstavenie Divadla Jozefa Gregora Tajovského Čertice. Súčasťou
súťaže bola už po druhýkrát aj regionálna súťaž Líderka Banskobystrického
samosprávneho kraja. Ceny spolu s predsedníčkou Vidieckeho parlamentu na
Slovensku Máriou Behanovskou odovzdával predseda BBSK Vladimír
Maňka.
Líderkou BBSK v kategórii aktivistka sa stala Irena Milecová z Tisovca,
ktorá je predsedníčkou občianskeho združenia Partnerstva Muránska planina
- Čierny Hron a tajomníčkou Mikroregiónu Muránska Planina. V oboch
organizáciách sa venuje rozvoju regiónu a jej snahou je spolu s ostatnými
spolupracovníkmi napomôcť rozvoju cestovného ruchu. Od roku 2004
pracovala ako dobrovoľníčka pri spracovaní Integrovanej stratégie rozvoja
Územia Muránska planina, pracovala aj pri podaní projektu z programu
Leader. Venuje sa aj grantovým programom na získanie finančných zdrojov
v sociálnej oblasti od r. 2005 pre občanov mesta Tisovca a miestnej časti
Rimavská Píla.

zdroj: www.vucbb.sk

Rekonštrukcia tepelného hospodárstva v meste Tisovec.
Vážení občania,
dovoľte mi, aby som Vás informoval o pripravovanej rekonštrukcii
plynových zdrojov tepla.
Spoločnosť SLUŽBY MESTA TISOVEC v súčastnosti spravuje dve
plynové kotolne /PK Stred a PK Hradová/ a jednu výmenníkovú stanicu
tepla /OST/. OST je napojená na primárny okruh zdroja tepla spoločnosti
Cestné a stavebné mechanizmy a.s. Tisovec . 
Okolie nášho mesta  je bohaté na zdroje drevnej štiepky, a preto sa
spoločnosť rozhodla využiť túto surovinu ako palivo na výrobu tepla.
Obnoviteľné zdroje energie sú vybudované aj v okolitých mestách nášho
regiónu / napr. Revúca, Hnúšťa/. 
V priebehu roka 2010 bola vypracovaná projektová dokumentácia na
inštaláciu kotlov na spaľovanie biomasy do plynových kotolní. V
septembri bolo vydané stavebné povolenie na uvedenú rekonštrukciu.
Spoločnosť začne v jarných mesiacoch budúceho roka s budovaním
nových rozvodov a domových odovzdávacích staníc tepla /KOST/ v
bytových domoch napojených na OST, ktoré sa napoja na PK Hradová.
Dodávateľ tepla prisľúbil dodávku tepla do OST do 31.7.2011. V letných
mesiacoch sa plánujú nainštalovať 2 kotle na biomasu v PK Hradová tak,
aby sme stihli novú vykurovaciu sezónu 2011/2012. Ak bude dostatok
finančných zdrojov, vybudujú sa aj  nové rozvody a KOST na starom
okruhu PK Hradová. Takáto rekonštrukcia je naplánovaná na rok 2012 aj
v PK Stred s rozvodmi a KOST pre bytové domy.
Verím, že uvedené investície do tepelného hospodárstva prinesú
stabilizáciu cien tepla pre budúce obdobia a zvýšia komfort tepelnej
pohody obyvateľom bytových domov.

Ing. Štefan Bálint , riaditeľ SMT ,s.r.o

Ing. Jaroslav Hecko 
kandidát na primátora mesta Tisovec za koalíciu strán SaS, SDKÚ-DS, KDH

a kandidáti na poslancov za strany SaS, SDKÚ-DS a KDH pozývajú
všetkých voličov na predvolebné stretnutie dňa 23.11.2010 od 17:00 (v

utorok) v spoločenskej sále MsKS Tisovec.
O program a občerstvenie bude postarané



NOVEMBER 2010                                                           4                                                     TISOVSKÝ  MESAČNÍK

...hlavným podnetom boli ohlasy ľudí, ktorí chcú zmenu a nový pohľad na
riešenie vecí v meste, preto som sa rozhodol kandidovať na post primátora a dať
tak týmto ľudom, ktorí túto túžbu a potrebu pociťujú možnosť vybrať si...

Ivan Hujbert

OKTÓBROVÉ AKCIE V MŠ RIMAVSKÁ PÍLA

 20. októbra 2010 v rámci Mesiaca úcty k starším sme v Materskej škole
Rimavská Píla zorganizovali spoločné stretnutie s bývalými učiteľkami –
dôchodkyňami. S radosťou prijali pozvanie pani učiteľky: Mária
Chamulová, Viera Miklášová, Soňa Hrončeková a Zora Csornoková. Po
vzájomnom zoznámení sa naše deti predstavili pásmom piesní a básničiek,
za ktoré boli odmenené milým úsmevom, vrúcnym potleskom a
sladkosťami. Potom pani učiteľky spoločne spomínali na svoje roky
strávené v  materskej škole. O túto peknú akciu sa postarali aj mamičky,
ktoré napiekli dobré koláče. Na záver sme si popriali mnoho zdravia, lásky
a spokojnosti s prísľubom ďalšieho spoločného stretnutia.
 22. októbra 2010 sa deti z Materskej školy Rimavská Píla pričinili o
spestrenie stretnutia troch generácií v kultúrnom dome. Pripravenou
kyticou piesní a básní obveselili všetkých, ktorí sa tohto podujatia
zúčastnili.

Mgr. Denisa Katreniaková, učiteľka MŠ, foto: archív MŠ R. Píla

Vážení občania Tisovca a Rimavskej Píly,
  na svete sú tisícky miest, väčších, či menších, v mnohom si navzájom
podobných, no súčasne každé je neopakovateľným originálom a také je aj to
naše.
  Tisovec, moje rodné mesto, mi veľmi prirástlo k srdcu a chcel by som sa aj
naďalej podieľať na jeho budúcnosti, viesť ho k tomu, aby bolo príjemným
domovom pre nás všetkých. Aby si tu ľudia žili bezpečne svoj každodenný život
so svojimi radosťami i starosťami. Aby sa návštevníci, ktorí k nám prídu, cítili
dobre, videli a mohli obdivovať súdržnosť občanov mesta, ich lásku ku kultúre,
tradíciám, lásku k svojmu mestu. 
  Primátor musí byť iniciátorom rozvoja budúcnosti mesta a musí vedieť počúvať
svojich občanov. Rovnako musí vedieť odpovedať na ich otázky.
  Ak nám niekto povie, že Tisovec nenapreduje, pripomeňme mu nový športový
areál, nový plavecký bazén, rekonštrukcie ciest a chodníkov, rekonštrukcie
materskej a základnej školy a desiatky menších investícií, ktoré sa nám podarili aj
napriek hospodárskej kríze, bez akéhokoľvek zadlžovania nášho mesta. 
  Ak ste si pri prechádzke mestom všimli, že sa napríklad začala kompletná
rekonštrukcia Základnej školy Dr. Vladimíra Clementisa, je to vďaka tomu, že
Tisovec úspešne získava financie z eurofondov. Ešte v tomto roku začneme
s rekonštrukciou centra mesta. 
Z eurofondov sme získali viac ako 6,5 milióna eur, vďaka ktorým zrealizujeme
nasledovné projekty: 
- v roku 2011 dokončíme rekonštrukciu ZŠ. Deti z Tisovca a Rimavskej Píly budú
navštevovať modernú, novú školu so športovým areálom a bazénom.
- v roku 2011 dokončíme regeneráciu centra mesta – priestranstvo pri pamätníku
Dr. V. Clementisa sa zmení na novú kultúrno – športovú zónu, zrekonštruuje časť
Jesenského ulice a upraví sa verejná zeleň.
- v roku 2012 dokončíme intenzifikáciu čističky odpadových vôd. Tisovec bude
mať jednu z najmodernejších technológií. 
- Ak získame ďalšie financie, v roku 2012 odštartujeme novú koncepciu rozvoja
cestovného ruchu v Tisovci, v roku 2013 sa rozbehne projekt Zubačka,
najvýznamnejší projekt cestovného ruchu v širokom okolí. Spolu žiadame
o ďalšie 3 milióny Eur a všetky projekty už máme pripravené, čakáme iba na
výzvy Európskej únie.  
  A čaká nás množstvo ďalších investícií z vlastných zdrojov, ďalšie rekonštrukcie
objektov, ciest, chodníkov, investície do oddychových zón a detských ihrísk. 
  Samozrejme sú aj veci, s ktorými nie som spokojný a za uplynulé volebné
obdobie sa mi ich nepodarilo dotiahnuť. Poznám ich, rovnako ako ich poznáte vy.
Problém malej železničnej stanice, či rómska otázka sú veci, ktoré
neprehliadame. Významným spôsobom sme však  znepríjemnili cestu
neprispôsobivým občanom a podvodníkom s lacnými domami ku nám, do Tisovca
a Rimavskej Píly.  
  Stále nás trápi málo pracovných príležitostí pre strednú vrstvu, ľudí so
stredoškolským a vysokoškolským vzdelaním. Mladí ľudia nám musia odchádzať
za prácou do veľkých miest, či zahraničia. Často sa stretávam s mladými ľuďmi a
viem, že všetci milujú tento kraj. Len nedostatok práce ich núti odísť. Riešenie
vidím v ďalšom rozvoji turizmu. Ďalšie dva projekty, ktoré sme pripravili
a žiadame o finančné granty v hodnote 3 miliónov eur, sú zamerané práve na
rozvoj cestovného ruchu, kvalitnejších služieb a nových pracovných príležitostí. 
  Nie je mi ľahostajné, akým smerom sa naše mesto bude uberať. Máme za
sebou úspešné kroky, mnoho ďalších nás však ešte čaká. Preto chcem všetkých
vás, občanov Tisovca a Rimavskej Píly, požiadať o dôveru a svojim hlasom dať
27. novembra najavo, že v čase posledných možností získať eurofondy
neriskujeme a máme jasné vízie. Rozbehnuté projekty, na ktoré sme získali 6,5
miliónov EUR potrebujeme dokončiť, nie prerušiť ich kontinuitu. Ak chceme
získať ďalšie, je to naša jedinečná príležitosť. 
  Za všetky plány a nápady, ktoré som v uplynulých rokoch v Tisovci realizoval,
vďačím vám, vážení spoluobčania. Vy ste ma žiadali o riešenie vašich problémov,
v rozhovoroch ste naznačovali, čo by naše mesto posunulo ďalej. Som pripravený
naďalej počúvať vaše slová. 
  Dajme si šancu spolu dokončiť rozbehnuté projekty, nech ďalšia generácia,
ktorej vytvorené hodnoty chceme zachovať, žije ešte krajší život, ako ho
prežívame my. Tisovec i Rimavská Píla si to zaslúži. 

Ing. Peter Mináč

Redakcia mesačníka bola zvedavá a preto položila otázku trom
kandidátom na primátora, prečo sa rozhodli kandidovať na tento post.
Prinášame Vám odpovede jednotlivých kandidátov
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Spoza dverí ZŠ
Neodmysliteľnou súčasťou nášho „školského“ mestečka
Tisovec je  ZŠ Dr. V. Clementisa, ktorú v tomto
školskom roku navštevuje 385 žiakov. Študujú,
mordujú sa s pribúdajúcim učivom, dokonca, vďaka
novému štátnemu programu, v niektorých triedach
dokážu študovať i bez učebníc a školských pomôcok!
To sú „inovačné metódy“!! Nuž, ale tak ako takmer
všetci, aj učitelia so svojimi zverencami, si musia plniť
svoje povinnosti. (Či sa nám to páči alebo nie, inak
nebude!) Učilo sa, učí sa a učiť sa aj naďalej bude.
Najzaujímavejšie však na tom všetkom je, že keď si aj
ja chcem spomenúť na nejaké to školské trápenie,
niekde mi utieklo. Čo sa mi ale natrvalo vrylo do
závitíkov šedej kôry mozgovej, boli mimoškolské
aktivity, krúžky, výlety, spoločné pestvá so spolužiakmi.
Nádherné časy... ( dobiedza nostalgia).   
Verím, že i dnešní naši žiaci si určite pamätajú všetky
voľná a prázdniny viac ako gramatické kategórie
slovies, delenie z matematiky a či kadiaľ preteká Hron.
Avšak, musím ich aj pochváliť. Pod vedením svojich
učiteľov sa okrem učenia s veľkou chuťou púšťajú do
súťaženia,  najrôznejších aktivít a činností. A keďže si
toto všetko nechceme nechať len pre seba, ponúkame
i vám čo-to z nášho školského života. 
V druhý deň uplakaného septembra sme slávnostne
otvorili školský rok 2010/2011. Prišiel nám pomôcť
primátor mesta, riaditeľ ZUŠ, rodičia a nevídali – aj dve
pekné ježibabky, ktoré nesmelých prváčikov rozosmiali,
začarovali  a uviedli do školského života. Kým sa
detičky I. stupňa zoznamovali s novým prostredím
a novými školskými pomôckami, žiaci II. stupňa sa
zúčastnili osláv SNP na Námestí V. Clementisa.  
10. septembra sa uskutočnilo slávnostné otvorenie
Športového areálu, ktorý od tohto dňa oficiálne nesie
meno pána učiteľa, športovca, obetavého človeka
Rudolfa Valenta. Naše deti, študenti EGT, ale i široká
verejnosť, tak konečne má také športové možnosti, ako
málokde. Škoda, že i to je tŕňom v oku.
22. septembra sa do veľkej telocvične hneď ráno
bezpečne doplazili v teráriách plazy od výmyslu sveta.
Veru, našli sa i takí odvážlivci, ktorí do telocvične v ten
deň radšej nešli. (Ja tiež!) Žiaci si najprv vypočuli
pútavú prednášku o každom vystavovanom druhu, a
potom niektoré zo zvieratiek mohli dokonca
i pohladkať. Úplne nebojácne aj veľhada kráľovského.
Výstava sa všetkým nesmierne páčila, veď každý deň
sa len tak naživo nevidí pytón, chameleón, gekončík,
tarantula, anakonda tmavá, varan, koralovka či užovka.
Organizátorom za všetkých žiakov ďakujeme! Príďte
zas – len si dobre skontrolujte teráriá...
V ten istý deň sa ale určite neplazili naši športovci, ktorí
sa zúčastnili okresného kola v cezpoľnom behu v
Rimavskej Sobote. Reprezentovali nás pekne, len tak
ďalej! Morálnu podporu im dodával Mgr. M. Petrok. 
24. - 25. septembra sa uskutočnil prvý ročník
spomienkového zhromaždenia na mieste posledného
odpočinku nášho národovca, významného učiteľa a
botanika Václava Vraného pri jeho mohyle na Trstí.
Organizátorom tejto akcie, ktorú si už vlani odskúšali
ako nultý ročník, bola Mgr. Mahuliena Štrbová spolu so
synom Rodanom Štrbom, predsedom turistického
oddielu v Tisovci. Tejto skvelej akcie sa zúčastnilo 25
žiakov ôsmeho a deviateho ročníka pod vedením Mgr.
M. Pánisa a kolegýň Mgr. P. Cibuliakovej a Mgr. E.
Balážovej.  Pri mohyle, na vrcholovej plošine Trstia, si

pripravili spomienkový program. Po príchode k chate už
na účastníkov čakal nielen chutný obed, ale aj
prírodopisné súťaže. Po ukončení súťaží sa skupinka 16
žiakov vrátila späť do Tisovca. Cestu na
vyfotografovanie nádherných scenérií využil i náš
fotograf Milan Slabej, ktorému i touto cestou ďakujeme
za pomoc pri dozore žiakov. Ostatní zostali na chate do
nasledujúceho dňa, kde opäť prebehli vedomostné
súťaže spojené s okolitou prírodou. Pred obedom sa
vrátila aj táto skupina šťastne do Tisovca.
Koniec septembra uzavrela beseda s  príslušníkmi
polície Ing. Jánom Ščurkom a Mariánom Javorom z
Obvodného oddelenia PZ v Hnúšti. Žiakom 3. a 4.
ročníka porozprávali o všetkých pravidlách, ktoré má,
ako účastník cestnej premávky, dodržiavať cyklista.  
Október v ZŠ začal zhurta Týždňom zdravej výživy v
špeciálnych triedach. Jedinečne vyzdobené steny celej
chodby, výstavka ovocia, zeleniny a rôznych jesenných
plodov žiariaca najkrajšími farbami jesene. Samozrejme
nechýbala ani beseda s MUDr. M. Bindasovou na tému
Hygiena a zdravá výživa, rôzne kvízy a súťaže.
Organizovali, tvorili a aktívne sa zúčastňovali všetky
pani učiteľky Mgr. G. Kéry, B. Posuchová, Ing. E.
Rošková, Mgr. M. Resutíková, Mgr. M. Majerská a
výtvarné aktivity pod názvom Jesenné harašenie
realizovala so žiakmi týchto tried Mgr. I. Szőkeová zo
ZUŠ. Výstavka najkrajších výtvarných prác sa usmieva
dodnes v tzv. Kútiku celotýždňového snaženia.
Keďže sa príslušníkom polície u nás v septembri
zapáčilo, prišli na besedu i tento mesiac. Ale teraz už
neprišli len tak. Aby sa nebáli, priniesli si so sebou plno
vecí, ktoré používajú pri každodennej práci: zbrane,
putá, obranný štít, ochrannú vestu, atď. Veľmi
prístupne a zaujímavo oboznámili žiakov s využitím
všetkých vecí a vysvetlili im, kedy a ako sa používajú.
Trpezlivo a ochotne odpovedali na zvedavé detské
otázky, ktoré nemali konca-kraja. Na záver,  na
obrovskú radosť našich žiakov, si mohli všetky policajné
pomôcky  aj vyskúšať, obliecť i pevne chytiť do ruky.
Za peknú akciu ďakujeme Mariánovi Javorovi a
Martinovi Štefánikovi z Obvodného oddelenia PZ v
Hnúšti.  
8. októbra sme ešte šikovne, a aj trochu nečakane,
využili krásne slnečné počasie, a tak sa žiaci II. stupňa
so svojimi učiteľmi, vydali do ulíc nášho mestečka na
takmer už zabudnutý zber papiera.  Akcia sa vydarila aj
s prispením mestského úradu, ktorý ochotne poskytol
auto na dovoz vyzbieraného papiera z Rimavskej Píly.
Vďaka tomu sa nielen do vozenia, ale i do ukladania
papiera v skladisku ZŠ, zamontoval člen mestskej
polície Ľubomír Husanica. Všetkým zainteresovaným
ďakujeme a tešíme sa na jar 2011, kedy vás počas
ďalšieho  zberu papiera určite všetkých navštívime.
Verím, že ho pre nás budete celý zimný čas statočne
odkladať, bude úhľadne zviazaný a bude ho véééľa.    
12. októbra sa štvrtáci rozhodli, že sa budú dívať
doďaleka, a tak sa  zúčastnili exkurzie do Hvezdárne v
Rimavskej Sobote. Pozreli si zaujímavú prezentáciu s
názvom Slnečná sústava a dozvedeli sa ešte mnoho
nových vecí.  Pozorovali hvezdárskym ďalekohľadom
škvrny na Slnku, pokúpili si suveníry a poďho domov.
Za to, že počas celej exkurzie sa všetci  správali ako  tie
najlepšie deti na svete, im poďakovala triedna pani
učiteľka Mgr. Ľ. Goldschűtterová. 
O tom, že sú štvrtáci aj v škole aktívni, svedčí ich
Jablkový deň. V IV. A triede sa jeden celý deň venovali

jablku a rozmanitým "jablčným aktivitám". Na
matematike násobili a delili jablkové príklady, lúštili
tajničky, na slovenskom jazyku napísali o jablku príbeh,
počas čítania hľadali rozprávky, príbehy, básne a
povesti, v ktorých hrá dôležitú úlohu jablko, zahrali si
divadielko o jablkovej princeznej, na vlastivede v
počítačovej učebni zisťovali dediny a mestá, ktoré majú
vo svojom názve a erbe jablko. Na telocviku si s
jabĺčkom zasúťažili a nezaháľali ani cez prestávky.
S chuťou hrýzli jablká nakrájané v miskách. Pani
učiteľka im priniesla 100%  jablkovú šťavu, ktorou si
nakoniec "štrngli" na úspešný deň.
 No nielen jabĺčka, ale najnovšie i krásne farebné
tekvice vedia potešiť nielen veľkých, ale i tých
najmenších žiačikov. Slovo dalo slovo a ďalšia tekvicová
párty  bola na svete. Čo párty, bolo to krásne stretnutie
troch generácií – detí, rodičov a starých rodičov. Všetci
si  priniesli tekvičky, cukety, gaštany, šípky, kvetinky,
vetvičky, jesenné plody Zeme a rôzne iné ozdoby.
Fantázia detí pod rukami zručných dospelých
nadobúdala reálnu podobu. Obyčajné tekvičky sa
zázračne po niekoľkých rezoch nožíka menili na
rozprávkové bytosti: čarodejníkov, víly, princezné,
škriatkov, ježibaby, strašidielka, ... Tekvička sa stala
loďkou s nákladom pestrých prírodnín, hniezdom pre
vtáčiky, ježkom, lienkou, strašiakom v poli.  Pestrosť
farieb a tvarov bola jedinečná a neopakovateľná.
Nadšenie detí, usmiate tváričky,  fotenie, výstavka,
občerstvenie, ba i diplomy. Tak to má byť! Učiteľ +
žiak + rodič.
16. októbra sa turistický krúžok vybral na majestátnu
Hradovú. Tá ich srdečne prijala a zabezpečila im
aj pekné počasie.
So športovými súťažami sa v tomto mesiaci rozsypalo
vrece. Žiaci behali, strieľali, hrali florbal.  Všetko
bravúrne zvládli, dokonca v niektorých súťažiach
i s postupom do krajského kola ( cezpoľný beh,
florbal ).
21. októbra sa uskutočnili triedne združenia rodičov.
Účasť bola pekná, no horšie to už bolo na celoškolskom
stretnutí, kde bolo viac učiteľov ako rodičov. Škoda,
lebo sme rozoberali veľmi vážnu a bohužiaľ i aktuálnu
tému šikanovania. Skalní prítomní rodičia potom
odsúhlasili spolu s učiteľmi nezvýšený rodičovský
príspevok na tento školský rok a dozvedeli sa ešte
mnoho užitočných vecí, týkajúcich sa života svojich
detí.
26. októbra bol pre vybratých odvážlivcov zo 7.-9.
ročníka veľký deň. Odskúšali si svoje vedomosti na
Olympiáde zo slovenského jazyka. Všestranný test,
vypracovanie náhodne vylosovaného slohového žánru,
rétorika. Nuž, vytrápili sme ich akurátne. A kto za to
môže? Predsa PaedDr. A. Keletiová, PaedDr. M.
Kubinská a Mgr. M. Svobodová. Najlepší z nich nás
bude reprezentovať na okresnom kole!
No a záver mesiaca bol úplne super.  Teda podľa
predstáv všetkých žiakov sveta. Filmové predstavenie
Shrek, OČAP  pre žiakov II. stupňa s rôznymi
disciplínami v škole, ale i v prírode a HURÁ jesenné
prázdniny!

Kto chce vedieť o nás ešte viac, nech si
otvorí internetovú stránku ZŠ a poteší sa napríklad
takým fotoalbumom. Alebo sa príďte sami
v popoludňajších hodinách pozrieť na všetky tie krásne
veci, čo vytvorili naši žiaci. Hovorí sa predsa, že lepšie
je raz vidieť ako dvakrát počuť! O mesiac dovidenia!

Za celú ZŠ Dr. V. Clementisa - Mgr. Marta Svobodová

Europoslankyňa na návšteve Tisovca
  Katarína Neveďalová, ktorá je najmladšou slovenskou
europoslankyňou, navštívila v mesiaci október na
pozvanie primátora Petra Mináča mesto Tisovec.
Zaujímala sa o stav cestovného ruchu v Tisovci a okolí
a pýtala sa i na aktivity občianskeho združenia Zubačka.
Neveďalová naznačila, že by sa pri najbližšej návšteve
mesta chcela stretnúť s členmi združenia, ktoré usiluje
o rozvoj cestovného ruchu formou spojazdnenia
historickej ozubnicovej železnice pre výletné jazdy. 
  Katarína Neveďalová, ktorá v Európskom parlamente
pôsobí i vo Výbore pre kultúru a vzdelávanie (ktorý sa
zaoberá aj politikou mládeže a športu) hovorila s
primátorom Tisovca i o situácii mladých ľudí. V Tisovci
napriek tomu, že má len niečo vyše 4 000 obyvateľov
sa nachádzajú až dve stredné školy. Neveďalová, ktorá
pravidelne navštevuje stredné školy a univerzity na

celom Slovensku a prednáša o fungovaní Európskej únii
prisľúbila, že tieto školy v budúcnosti zaradí do svojho
harmonogramu a navštívi ich. Europoslankyňa v rámci
svojich návštev škôl vyberá dvoch najšikovnejších
študentov (vždy chlapca a dievča), ktoré na jej náklady
v rovnakom roku vycestujú na exkurziu Európskeho
parlamentu v Bruseli.  
  Primátor Mináč europoslankyni daroval knižnú
publikáciu o meste Tisovec a požiadal ju o pomoc pri
presadzovaní projektu ozubnicovej železničky.
Europoslankyňa prisľúbila, že po stretnutí
s predstaviteľmi OZ Zubačka zaradí tento projekt do
svojej agendy a bude ho podporovať všetkými
spôsobmi.

(red.)
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Nová pamätná doska v jaskyni Michňová
Články o prieskume jaskýň z konca 19. storočia sú veľmi
zriedkavé a vzácne. O to viac nás teší, že už v roku  1878
uverejnili  noviny Obzor tlačené v Skalici  krátky článok
Štefana Marka Daxnera o prieskume jaskyne Michňová.
Noviny, hoci boli zamerané na hospodárstvo, remeslo
a domáci život, uverejnili tento zaujímavý článok  pod
názvom „Jaskyňa Michňová neďaleko Tisovca“. Autor v ňom
opísal svoj prvý zostup do tejto jaskynnej priepasti. Pritom
Daxnerov  opis mal nielen jaskyniarsky význam, ale mal
vyvrátiť aj rôzne bájky a povery, ktoré kolovali medzi ľuďmi
o tejto jaskynnej priepasti. Zo strany tohto významného
národovca  bola odvaha zostúpiť bez príslušného vybavenia
a osvetlenia  do neznámeho podzemného sveta. Preto ho
môžeme zaradiť medzi priekopníkov tisovského
jaskyniarstva a svojím zostupom a jeho zverejnením
vykonal na tú dobu aj záslužnú osvetovú prácu. Pri tejto
príležitosti členovia Speleoklubu Tisovec umiestnili v
jaskyniarskom symbolickom cintoríne v Michňovej dňa 30.
mája 2010 pamätnú dosku. Táto bola vyrobená  na počesť
Š. M. Daxnera a jeho prvého opísaného zostupu. Autorom
keramickej dosky je umelec a náš dlhoročný člen Ing.
Zbigniew Nišponský. Tejto významnej udalosti sa zúčastnili
členovia Speleoklubu Tisovec, ako aj zástupcovia rozhlasu
a televízie. Odhaleniu pamätnej dosky sme tým  zabezpečili
aj príslušnú publicitu. Ako zaujímavosť pre čitateľov
uverejňujem prepis celého článku. 
Jaskyňa „Michňová“ neďaleko Tisovca
  Práve spomenutá jaskyňa, jejž meno i v ďalších kruhoch
známo je, a ktorej preskúmanie od dávnejších časov bolo
zamýšlané, leží asi 2 hodiny cesty od Tisovca v „Teplici“ na
miernom svahu. Kam známosť ľudu nesiaha, zastupuje jej
miesto bájenie. S poviedkami obznámený: že skala dnu
hodená sa dve hodiny hučí, až napokon do vody zpadne, že
kačica, do nej vpustená, vypláva na vzdialenom mieste
z vody atď. predsavzal  som si , fakľou opatrený
poprezerať, nakoľko povesť zodpovedá pravde, a zpustiv
sa na povrazoch dolu, našiel som, že spomenuté bájky
preháňajú.
  Vrchný otvor jaskyne je asi 2 métre veľká a 10 métrov
hlboká studňa, ktorej šikmý spodok z vätša z napadaných
skál pozostáva. Z tadeto vedie bočný odchýľok do druhej
strmej diery, kde pohnuté balvány odpadaného stalaktitu
a nahádzaných skál, pri zrúteniu sa veľkého hrmotu
natropily. Tým zrútením utvorenou strminou stúpal som
opierajúc sa o povraz, ešte asi 8 métrov hlboko, kde som
k môjmu prekvapeniu pre nedostatok ďalšieho otvoru,
zastať musel. Všeobecná mienka tedy, že Michňová je
nedostyžná priepasť, je nepravá, a dlhý hrmot vhodenej
skaly vysvetľujem si tak, že tým vhodením z miesta
pohnuté skaly kotúlajú sa jedna za druhou na dno, z jich
dlhého dunenia ale vysvetlovala sa domnelá priepasť
jaskyne. Dolu spusteného napadnul mi, zo zvierat v jaskyni
prehnitých povstalý zápach, ktorý ale plameňom fakly skoro
bol prerazený. Steny jaskyne pozostávajú z čiastky
z vápenca z čiastky z pekných, nakvapkaných povstalých
stalaktitov, o vode ale v celej jaskyni ani stopy.   Š. Daxner.

Ing. Dušan Hutka

Plamienok sviečky
„Aké svetlá ste videli na cintoríne?“ pýta sa pán
farár detí v škole po sviatku pripomienky zosnulých.
„Videli sme sviečky. Kahance a svietili aj zápalky
a ľudia mali aj baterky, ktorými si svietili na cestu.
A dokonca aj mesiac i hviezdy krásne svietili“ –
povedal jeden chlapček.
„A ešte aké svetlá ste videli?“ pýtal sa ďalej pán
farár.
Jedno z detí zdvihlo ruku a povedalo: „Oči ľudí“. 
Drahí priatelia. 
V ostatných dňoch sme si pripomenuli našich
blízkych, s ktorými sme sa v minulosti rozlúčili. Smrť
pretrhla putá, ktoré nás pevne zväzovali. Smrť
urobila koniec životu, ktorý nám bol mnohokrát tak
strašne vzácny a blízky. A tak sme sa stretli na
cintorínoch, pri náhrobných kameňoch, pri krížoch,
pri spomienkach, aby sme aspoň na chvíľku boli
„bližšie“ k tým – spomienkam – pretože nič viac
nezostalo. Zapálili sme sviece a kahance, vyzdobili
hroby. Niekto tak, akoby to bola najdôležitejšia vec
života. 
Ale pýtam sa pre koho sme to robili? Pre koho sme
investovali čas a peniaze? Pre tých mŕtvych, ktorých
nič ľudské  nedokáže vytrhnúť zo spánku smrti?
Nevidia svetlo sviec, kahancov ani hviezd. Necítia
vôňu chryzantém a nedokážu obdivovať vence plné
kvetov a smútočných stúh. A predsa cítime
povinnosť toto všetko urobiť. Prísť, zapáliť sviecu,

položiť kvietok – pre spomienku. 
Tak  pre koho to robíme? Pre seba. Pre seba, aby
sme uspokojili dušu, aby sme oživili spomienku, aby
sme zapálili plameň nádeje, že týmto sa to nekončí.
Videli ste na našom cintoríne aj niečo iné, ako
svetlo sviec? Ak nie, pozrite do očí svojich blízkych –
tých, ktorí nepotrebujú sviecu na hrobe – a nájdete
v nich svetlo lásky – nie spomienky. Opätovaný
úsmev za kvetinu, za návštevu, za spoločenstvo.
A možno sa pýtať: „Prečo tak často zabúdame na
svetlo, ktoré je v nás? V ľuďoch, ktorí ešte
nezostúpili do temnoty hrobu?“
Drahí priatelia! Nezabudnime v spomienkach na
tých čo odišli, ale hlavne nezabudnime na tých, ktorí
nám tu ešte zostali. Spoločne v láske svieťme
svojim svetlom lásky, aby sa temnota strachu
a možno i smrti beznádeje rozplynula. Povedzme
dnes: „Ľúbim ťa“ a nenechávajme to na chvíľu
plamienka sviečky, ktorú zapálime na hrobe svojho
blízkeho.
Marián Krivuš

PS: Skoro som zabudol na najdôležitejšie svetlo,
ktoré presvecuje temnotu smrti a dáva nádej
všetkým ľuďom. Svetlo života, ktoré prichádza
v Kristu Ježiši. Svetlo, ktoré temnota hrobu
nepohltila, ale svieti, aby ukázalo cestu tým, ktorí
túžia po nebeskej večnosti. Tak aké svetlá ste videli
na našom cintoríne?

Poďakovanie
Pán primátor a kolektív pracovníkov mesta, dovoľujem si Vám touto cestou veľmi pekne
poďakovať za ústretovú pomoc pri realizácii prístrešku pre turistov v lokalite Dielik.
Po ukončení tohto projektu pod názvom „DIELIK – miesto oddychu na Vašich cestách po
území Partnerstva Muránska planina – Čierny Hron“, budete spolu s ostatnými
zainteresovanými spropagovaní v regionálnej tlači a formou tabule na mieste realizácie.

Janka Rončáková 

Kalendár výročí osobností Tisovca a Rimavskej Píly
Samuel Kriška

40. výročie úmrtia lesného inžiniera, vysokoškolského
pedagóga
     Narodil sa 8.7.1881 v Tisovci. Študoval na
obchodnej škole v Kežmarku a na gymnáziu
v Rimavskej Sobote. V rokoch 1902-1904 študoval
lesníctvo na Baníckej a lesníckej akadémii a v rokoch
1904-1905 na Vysokej škole baníckej a lesníckej
v Banskej Štiavnici. V rokoch 1909-1910 bol
pracovníkom Ministerstva pôdohospodárstva
v Budapešti. Do roku 1914 pracoval na Štátnom lesnom
úrade v Žarnovici.V rokoch 1914-1915 bol vojakom
rakúsko-uhorskej armády, v Rusku padol do zajatia a
v rokoch 1918-1920 bol československým legionárom.
V roku 1944 bol uväznený za protifašistickú aktivitu
medzi študentmi.V rokoch 1940-1946 bol prednostom
Ústavu pestovania lesov na lesníckom a
poľnohospodárskom odbore SVŠT v Bratislave,
prednášal pestovanie lesov, náuku o lesnom stanovišti.
V rokoch 1946-1950  učil na Vysokej škole
poľnohospodárskeho a lesníckeho inžinierstva
v Košiciach. Tu tiež viedol biologickú výstavbu
Botanickej záhrady. Bol autorom článkov v časopisoch
Les a drevo, Poľana, Dřevo a iných a tiež autorom

vysokoškolských učebníc a Encyklopédie lesníctva i
autorom publikácií Drevná tvorba (Bratislava 1941) ,
Novinka pre pestovanie dubov (Košice 1950),
Racionalizácia zalesňovania (Bratislava 1953) a iných.
Zomrel 3.11.1970 v Piešťanoch.
Pavol Sabó

120. výročie narodenia evanjelického farára
     Narodil sa 6.11.1890 v Tisovci. 6 tried ľudovej školy
vychodil v rodisku, nižšie triedy gymnázia v Banskej
Bystrici, vyššie triedy gymnázia absolvoval na
evanjelickom lýceu v Šoproni, kde aj maturoval. V roku
1918 ukončil štúdium na Bohosloveckej fakulte
v Bratislave. Ako kaplán začal pôsobiť vo Veľkých
Levároch, v roku 1919 prešiel do Tisovca a tu pracoval
ako kňaz do roku 1958, kedy odišiel do dôchodku.
Počas jeho pôsobenia v Tisovci bol nanovo pokrytý
kostol, boli zakúpené tri zvony, v roku 1952 dal zaviesť
elektrinu do kostola a boli nainštalované nové hodiny
do veže. V roku 1930 sa v Tisovci konal generálny zjazd
evanjelickej mládeže, ktorého sa zúčastnilo do 500
delegátov z celého Slovenska. V roku 1948 bola
v kostole odhalená pamätná tabuľa Pavlovi Jozeffymu.
Angažoval sa aj vo verejnom živote.  Bol dlhoročným
tajomníkom miestneho odboru Matice slovenskej  a

Sokola. Zomrel 17.8.1979 v Piešťanoch.
Anton Penzel

200. výročie narodenia evanjelického farára, ovocinára
     Narodil sa 25.11.1810 v Kráľovej Lehote, okr.
Liptovský Mikuláš. Školy navštevoval v Spišskej Sobote,
Poprade, Kežmarku, Rožňave a v Prešove. Teológiu
vyštudoval vo Viedni. V roku 1836 bol kaplánom u Pavla
Jozeffyho v Tisovci. V rokoch 1837-1840 bol farárom
v Muránskej Dlhej Lúke a od roku 1849 pôsobil
v Banskej Bystrici. Už počas pôsobenia v Gemeri
študoval pomologickú literatúru a postupne ustálil
sortiment ovocných stromov na 60 odrôd vyhovujúcich
našim podmienkam.  Ním dopestované stromy sa
rozšírili po celom Slovensku.  Od roku 1850 vyučoval
žiakov ovocinárstvo, neskôr aj študentov gymnázia a
dospelých v Banskej Bystrici. Napísal viaceré odborné
publikácie z oblasti poľnohospodárstva a pomológie,
tiež dielo Ovocinár na Slovensku. Písal aj o živých
plotoch, štepení ovocných stromov, zakladaní ovocných
škôlok atď. Venoval sa tiež včelárstvu a jeho
propagácii. Zomrel 28.10.1886 v Banskej Bystrici.

Miroslava Kojnoková

Súdruhovia, k voľbám...
  Údajné mocenské elity v tomto a takomto štáte nemajú a ani nemôžu mať pocit zodpovednosti za
svoje politické a ekonomické rozhodnutia týkajúce sa verejného života v tejto krajine. Nemal ich to kto
naučiť a za doterajších dvadsať rokov demokracie na slovenský spôsob to koniec koncov ani
nepotrebovali. Ako za komunizmu. Komu dala strana funkciu, tomu však áno aj rozum. Ten, kto sa nevie
a nechce poučiť z chýb minulosti, nečaká ho prijateľná budúcnosť.  Od konca II. svetovej vojny sme tu
mali a zažívali frašku o neomylnosti jednej strany. Tá dodnes o sebe tvrdí, že bola strana pracujúcich.
Skutočnosti dokázané faktami vlády tejto strany ešte stále asi 40% obyvateľov tohto územia berie ako
niečo na čo sa nesmie siahať. Neskutočné, ale pre značnú časť voličov v Tisovci príznačné. Čo už s tým?
Prečítal som si kandidátku na poslancov do mestského zastupiteľstva pre nastávajúce komunálne voľby.
V roku 2010 si politologicky nedokážem vysvetliť koalíciu SMER-SD a KSS. Dávnejšie v minulosti si
komunisti a sociálni demokrati nevedeli prísť na meno. Potom samozrejme keď vládli komunisti sociálnu
demokraciu jednoducho zakázali a demokrati odtiaľto museli emigrovať, alebo aj odvisli. Boli tu ešte a
uránové bane. Na druhej strane je dosť možné, že voliči v Tisovci začnú novú éru krajších začiatkov a
budú intelektuálnym predvojom k tomu, aby sme sa dostali do roku 1948.
  Osobne som dosť sklamaný z toho, že koalícia SMER-SD a KSS nepribrala k sebe aj ĽS-HZDS. Pre
komunálne voľby v Tisovci by to celkom pasovalo.

Ján Kopper
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Čas rozhodnutí o nás
  Večný problém ľudstva i nás všetkých. Bežné rozhodnutia  robíme denne, či je to rozhodnutie
o kúpe tovaru v obchode, kde je limitujúca cena, či rozhodnutie, navštívim známych, rodičov
priateľov, poteším ich , alebo ich zarmútim svojim necitlivým oznámením.  Podvedome si
uvedomujeme, rozhodol som správne, má to aj morálnu hladinu, či je to môj nekompromisný
záujem, ktorý neskôr môžem oľutovať. Kapitál dôvery máme každý v sebe, záleží od nás, či si ho
zväčšíme, alebo z neho ubudne.  Iná rovina dôvery je, keď ju dáme iným, svojim volebným hlasom
a tento kapitál dôvery sa kumuluje a vlastne dávame  ľuďom do rúk možnosť rozhodovať o nás.
Dávame im do rúk moc a s mocou prichádza zodpovednosť, morálny stimul. Je to  na našom
rozhodnutí, či tento kapitál dáme politickým stranám, alebo tým, čo nie sú závislí na politike .
Súčasná doba je doba politikov, v masmédiách nás až príliš otravujú svojimi spormi, nomináciami,
začínajú premrhávať kapitál dôvery, politické strany obmedzujú osobné a profesionálne názory,
taký je obraz súčasnej vrcholovej politiky, tieto chápadlá sa približujú aj k nám. Ideálne by bolo
zlúčiť politiku osobností s názormi občanov, voličov. To však potrebuje vyzretú občiansku
spoločnosť a súčasný slovenský folklór, jednanie cez právnikov, by mal byť historickou minulosťou,
potláča to záujem ľudí niečo vytvoriť a angažovať sa osobne i profesionálne. Budúcnosť je záujem
ľudí o celospoločenské dianie, jeho podpora.
  Tisovec  má bohatú i novšiu históriu na správne rozhodnutia. Generálna obnova budovy
meštianky, terajšieho gymnázia, rozsiahla rekonštrukcia budovy súčasného Domu dôchodcov,
výstavba kanalizácie na Daxnerovej ulici, obnova urbariálnych spoločností, vytvorenie Mestských
lesov, ktoré spravujú majetok aj občanov Tisovca. Týmto sa  vytvoril základ pre terajšie možnosti
rozvoja. Až teraz si uvedomujeme dôstojnosť a morálku týchto rozhodnutí a nepremrhanie kapitálu
dôvery.
  Keď chceme hovoriť a rozmýšľať o budúcnosti, musíme poznať históriu. Z Tisovca a Rim. Píly sa
nesmie stať múzeum a skanzen. Jednou z priorít by malo byť skvalitnenie života v tomto regióne,
rozvoj hlavne stredného školstva s vytváraním patričných podmienok, je to jednoznačný
ekonomický a spoločenský prínos pre mesto. Znižuje to náklady rodičom tisovských detí
a vzdelanie, to je kapitál budúcnosti. Nezastupiteľné miesto tu má šport, kultúra, to je už tradícia
a tradícia niekedy poučuje.
V Národnej rade súčasne absentuje morálna rovina jednania a dohody, akoby sa zabúdalo na pocit
zodpovednosti voči občanom. Bolo by zlé, keby sa tento fenomén zjavil aj tu v Tisovci. Voľby sú
o nás o ľuďoch, prichádza čas rozhodnutí a rozhodnutí o nás.

Vladimír Pašiak

Mestská polícia v Tisovci a v Banskej Bystrici budú spolupracovať
Náčelník nášho krajského mesta, Banskej Bystrice, PhDr. Ľubomír Piterka navštívil v októbri
Tisovec. Stretol sa s primátorom mesta a príslušníkmi mestskej polície. Náčelník Ján Martiniak
Piterkovi ukázal mesto a kamerový systém, spoločne hovorili o prevencii a bezpečnosti v meste
Tisovec. Piterak sa vyjadril aj ku kvalite kamerového systému: „Počet kamier je vynikajúci, my
v Banskej Bystrici máme kamier menej, ako má Tisovec. Kvalita záznamu nie je stopercentná,
v malom mestečku ako je Tisovec však majú príslušníci veľmi vysokú miestnu znalosť  a podstatné
je rýchlo zakročiť. Dokazovanie môže byť zložitejšie, ale vďaka miestnej znalosti to nie je až taký
problém“. Na margo počtu policajtov povedal: „Mestských policajtov je všade málo a aj v Tisovci
by ešte jeden, alebo dvaja príslušníci mohli pribudnúť. Ale aj tak klobúk dolu pred pánom
primátorom, že vytvoril pre MsP takéto podmienky. Navštívil som viaceré mestá a ak to porovnám,
Tisovec je na tom veľmi dobre,“ povedal náčelník banskobystrickej mestskej polície. Možnosti
spolupráce sú síce obmedzené, Piterka však prisľúbil, že pozve tisovských príslušníkov na viaceré
školenia, ktoré absolvujú spoločne s policajtmi z Banskej Bystrice. Cieľom má byť zvýšenie kvality
a výmena skúseností. 

Ján Martiniak

Čo robíme – robíme s láskou!
Rok s rokom sa stretáva a nám razom treba zhodnotiť, čo sme za tie posledné štyri dokázali. 
Zbor pre občianske záležitosti Človek – človeku v Tisovci netreba zvlášť predstavovať. Veď je len
málo aktivít, kde by jeho členovia neboli prítomní. Uvítania do života, svadby, spoločné
pomaturitné stretnutia, odchody do nenávratna, úcta ku skôr narodeným, jubilantom, či stretnutia
spolužiakov zo základnej školy po päťdesiatich rokoch. 
Každá z týchto slávností má svoje osobitné čaro. Láskavé objatia, slzy smútku, no i veľkého
šťastia, ba aj rozpačité otázky na stretnutiach spolužiakov: „Kto ste, prosím?!“  
V takýchto momentoch aj my zpozári máme čo robiť so svojimi vlastnými emóciami. Preto som
veľmi rada, že v posledných rokoch kultúrnych a spoločenských aktivít pomaličky opäť začína
pribúdať. Reagujeme na potreby a želania občanov, či rôznych organizácií, a tak spoločne
vytvárame nové scenáre pre  iné aktuálne akcie. Rozlúčka s deviatakmi, slávnostné odovzdávanie
maturitných vysvedčení, či rozlúčka s materskou školou, kde sa detičky „podpisujú“ do Pamätnej
knihy mesta odtlačkom svojho pršteka.
No najväčšou odmenou pre nás zpozárov je, keď oslávenci, jubilanti, absolventi škôl, no
jednoducho naši občania odchádzajú z obradnej siene spokojní, plní dojmov, s pevným stiskom
ruky a s jednoduchým slovom na perách: „Ďakujeme vám!“ 
A tak sa i ja chcem poďakovať všetkým mojim kolegom – zpozárom za aktívnu, ale najmä ochotnú
prácu pre tisovských občanov. Kedykoľvek, v pracovný deň, dopoludnia, podvečer,  vo voľnom
čase, ba občas i na úkor čerpania dovolenky, najmä ak je niekto v ťažkej životnej situácii.
Ďakujem Danke Lazákovej, Tatiáne Mihálovej, Ivanke Szőkeovej, Janke Absolonovej, Vierke
Liptákovej, Elenke Liptákovej, Petrovi Mináčovi, Štefanovi Sabóovi, Milanovi Matuchovi, Michalovi
Stejskalovi a Jurajovi Svobodovi ml.

Prehľad akcií ZPOZ - u Človek - človeku  v Tisovci za roky 2007 - 2010
Názov akcie                2007      2008        2009        2010        spolu
Uvítanie dieťaťa do života 11 6 6 3 26
Uzavretie manželstva 6 5 4 4 19
Občianske pohreby 24 25 19 18 86
Iné akcie a slávnosti 13 12 16 15 56
Spolu 54 48 45 40 187

Marta Svobodová, predsedkyňa  komisie ZPOZ-u  v Tisovci

O mestskom múzeu a monografii

Milí čitatelia Tisovského mesačníka, na základe otázok
týkajúcich sa stavu mestského múzea a nedokončenej
monografie, ktoré nedávno vyvstali, rozhodol som sa využiť
možnosť reagovať na ne prostredníctvom našich mestských
novín. Takže poďme poporiadku. Mestské múzeum - súčasná,
stála expozícia prestavuje profesionálne zvládnutý, historický a
národopisný prierez života obyvateľov mesta od jeho prvých
počiatkov po neďalekú minulosť. Je vhodne doplnená
miniexpozíciou predstavujúcou bohatú hutnícku tradíciu mesta,
ako aj rodný dom jednej z najvýznamnejších osobností
moderných politických dejín, Dr. V. Clementisa. Cezpoľný
návštevník mesta iste neoľutuje svoj čas a ani skutočne
symbolické vstupné a odchádza s pocitom zadosťučinenia. Ale
čo ten domáci, s čím odíde? Pravdepodobne so slovami: „Toto
som už videl“. Vážený čitateľ, naše múzeum je pre nás
domácich neatraktívne, nechcem povedať, že mŕtve. Neprináša
nám nič nové. To je kritický, ale opodstatnený názor, ktorý
musím rešpektovať a aj rešpektujem. Tieto riadky píšem
z pozície osoby, ktorá bola poverená správou tejto inštitúcie,
respektíve vykonaním niektorých administratívnych prác
týkajúcich sa prevažne evidencie zbierkových predmetov a
digitalizácie značného fondu (vo veľkej miere)
neidentifikovaných fotografií. Podotýkam, že túto úlohu
vykonávam popri svojom zamestnaní, ktoré mi spolu s mojimi
domácimi povinnosťami, prácou v samospráve obce i miestnej
ochotníckej kultúre zaberá väčšinu času. Múzeum, čo i len
lokálne, ako to naše, si žiada prácu v danom odbore
vzdelaného človeka, zamestnaného na plný úväzok. Z vlastnej
skúsenosti viem, čo práca v múzeu obnáša, sám v takejto
inštitúcii pracujem. Pre návštevníka je to hlavne živá, meniaca
sa expozícia, za ktorou sa však skrýva činnosť, unikajúca jeho
pozornosti. Tou je získavanie zbierok, správa zbierkového
fondu, v súčasnosti nevyhnutná digitalizácia, ale aj vzdelávanie
a spolupráca s kultúrnymi a spoločenskými organizáciami. Toto
sú súkolia zložitého stroja nazývaného múzeum, ktoré ho
svojím vzájomným previazaním dávajú do pohybu a robia živou
inštitúciou. Už v minulosti sa na zasadnutiach komisie kultúry
hovorilo o možnosti zamestnať osobu (reálne vzaté aj
niekoľkých osôb), ktorá by na plný úväzok plnila úlohu správcu
múzea. Doposiaľ sa tak neurobilo, hlavne z nedostatku
finančných prostriedkov, čomu sa v tejto zložitej dobe niet čo
čudovať. Je ale potrebné uvedomiť si, že pokiaľ neurobíme
tento krok, naše múzeum zostane „tým, čo sme už videli“.
V súčasnosti prebieha v múzeu dlhodobý proces správy
zbierkového fondu prevažne obrazovej povahy, s cieľom
vytvoriť použiteľnú databázu údajov schopnú slúžiť záujemcom
o výskum, alebo iné odborné využitie zbierkového fondu
múzea. Bohužiaľ, táto úloha mi zaberá všetok čas, ktorý
môžem venovať správe múzea. Preto aj keď akceptujem
oprávnenú kritiku, dovolím si brániť sa tým., že aj môj deň má
len 24 hodín, nie viac, hoci v niektorých prípadoch by som si to
želal. Príležitostné výstavy, či reštaurovanie časom
poškodených zbierkových predmetov sú úlohy náročné na čas,
ľudí a predovšetkým peniaze. Tých, určených na chod
kultúrnych inštitúcií, je čoraz menej. S touto skutočnosťou sa
musíme buď zmieriť, alebo hľadať iné riešenia. Blížiac sa
k záveru chcem pripomenúť, že tieto riadky píšem bez osobnej
zaujatosti voči vedeniu mesta, ako štatutárnemu orgánu múzea
a rovnako bez osobných ambícií získať spomínané pracovné
miesto, ako by sa to mohlo čitateľovi zdať. Snažil som sa len
podať skutočný obraz o fungovaní nášho múzea a tak reagovať
na otázky obyvateľov, ktorí, ak sa nemýlim, majú záujem na
zlepšenie tejto  neutešenej situácie. Ešte niekoľko slov
k spomínanej monografii. Realizácia toľko očakávanej
publikácie o našom meste je v súčasnosti v štádiu vyčkávania.
Jednotlivými autormi dodané kapitoly sú prepísané do digitálnej
formy, pripravené na svoju jazykovú a obsahovú korektúru.
Jediným problémom sú chýbajúce ťažiskové kapitoly týkajúce
sa staršej a novodobej histórie mesta a prírodných podmienok.
Autori kapitol, mimochodom vážení členovia akademickej obce,
na nich stále pracujú a ja odmietam robiť nad nimi dozor.
Nemám na to tú potrebnú drzosť a navyše si vážim prácu
dotyčných pánov. Navyše je potrebné uvedomiť si, že práce na
monografii  začali približne pred desaťročím, mnoho vecí sa
zmenilo, mesto zažilo množstvo udalostí, ktoré ovplyvnili život
jeho obyvateľov a stálo by za to spomenúť ich. Zozbieranie
kapitol je len prvou časťou, no kým nebudú všetky, nemôžeme
sa pohnúť ďalej. A to nás čaká ešte priadne dlhá cesta.
Ďakujem.

Ľ. Bagačka



9.11.
utorok
19.00

Salt - USA
Hrajú: Angelina Jolie, Liev Schreiber, Chiwetel Ejifor...  Slovenské titulky.
Akčný triler, MP od 12 r., 100 min., vst. 1,85 €

16.11.
utorok
19.00

Muži, ktorí nenávidia ženy – SRN
Hrajú: Michael Nyqvist, Noomi Rapace...  České titulky.
Krimitriler, MP od 15 r., 152 min., vst. 2,- €

23.11.
utorok
19.00

Zatiaľ spolu, zatiaľ nažive – USA
Hrajú: Tom Cruise, Cameron Diaz, Maggie Grace...  Slovenské titulky.
Akčná komédia, MP od 12 r., 110 min., vst. 1,85 €

30.11.
utorok
19.00

Čarodejov učeň – USA
Hrajú: Nikolas Cage, Jaj Baruchel, Monica Bellucci... Slovenské titulky.
Akčný/fantasy, MP od 12 r., 110 min., vst. 1,85€

Pripravujeme na december 2010
7.12.   Jedz, modli sa, miluj       dráma
14.12.  (K)lamač sŕdc        komédia

Kúpim jednoizbový slnečný byt s balkónom.
Predám kameninový 38 litrový súdok na kapustu.
5493535 alebo 0903 178656

Predám 4-izbový byt v Tisovci na Daxnerovej ulici. Byt sa
nachádza na 8 poschodí. V byte sú 4 izby, kuchyňa, WC,
kúpelňa, balkón a pivnica. Byt je v pôvodnom stave, bytový
dom je zateplený. Cena 9000,-€ pri platbe v hotovosti.
0918 717216

Hľadám pilčíka. Podmienka: prax.
0905 520457

Prenajmem 4-izbový byt na Daxnerovej 1083.
0904 152499

Kúpim 3-izbový byt na Sídlisku Stred na druhom poschodí
a vyššie.
0908 966344
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Poďakovanie

  V dňoch 2. a 3. októbra 2010 sa stretli ochotní turisti z
Regionálnej rady KST Rimavská Sobota, taktiež okresní
značkári a členovia z KST Tisovec na brigáde v Tisovci, ktorú
zorganizoval predseda KST Tisovec Rodan Štrba, za cieľom
výmeny starých značiek na ceste Václava Vraného t.j. na trase
Tisovec – Trstie – žltá značka. Výmenou osemnástich tabuliek,
smerovníkov, turistickú trasu celú preznačili. Nové tabuľky
sponzorsky zabezpečili pán primátor Ing. Peter Mináč a KST
Tisovec. Všetkým, ktorí sa na akcii podieľali patrí
poďakovanie. 

Rodan Štrba, predseda KST Tisovec

Spomienka
Prečo bol osud tak krutý a nedoprial ti žiť?
Čas tíši bolesť, ale zabudnúť sa nedá.
Dňa 9. 11. 2010 uplynú dva roky, čo nás
navždy opustila milovaná manželka  Viera
Tokárová.
S láskou  a úctou  spomína  manžel,  sestry

s rodinami, švagriná s rodinou a susedovci.

PROGRAM „KINA POD HRADOVOU“ V NOVEMBRI

Predstaviteľom  športových  klubov  pripomíname,
že 1. termín podania žiadostí na podporu činnosti
športových klubov v roku 2011 je 10.11.2010.

Tisovský mesačník – mestské noviny občanov Tisovca a Rimavskej Píly. Vychádzajú 12 – krát do roka. Vydáva MsÚ Tisovec.
Povol. uzn. MZ 21/1991, reg. č.SKO/4, evidenčné číslo: EV 3937/09. Redakcia: Mgr. Štefan Sabó, Juraj Brož, Miroslava Kojnoková. Tel.: 047/5493470.

www.tisovec.com, mail: kultura@tisovec.com. Grafická úprava a tlač: Oddelenie kultúry MsÚ Tisovec. Uzávierka posledný deň v mesiaci.
Fotografie bez označenia autora: Milan Slabej. Redakcia si vyhradzuje právo na úpravu rukopisov.

Náš kultúrno- športový areál v  Rimavskej Píle
dostáva svoju reálnu podobu

Občianske združenie ZDaR ( Združenie detí a rodičov) vzniklo v roku 2008 za účelom
organizovania kultúrnych a športových  podujatí pre rodiny, mládež a deti. Od roku 2009
bolo našim hlavným cieľom vybudovať  kultúrno- športový areál v našej obci Rimavská
Píla a tým vytvoriť verejný priestor pre voľnočasové aktivity všetkých občanov.
Keďže na vybudovanie areálu naše občianske združenie nemalo dostatok financií, pokúsili
sme sa uchádzať o finančné prostriedky z dostupných projektov a grantov. Môžeme
skonštatovať, že za tieto dva roky sa nám podarilo získať spolu štyri granty. V minulom
roku to boli dva granty. Ako prvý sme získali z Mikrograntového programu „ Šanca
v našom Mikroregióne 2009“, kde sa nám podarilo vybudovať oddychovú zónu so
stolmi, lavičkami a tiež vytvoriť deťom priestor na hranie. Druhý grant sme získali
z programu „Šanca pre váš región“, ktorý nám bol poskytnutý z nadácie Konto Orange.
Cez tento projekt sa nám podarilo vybudovať jedno univerzálne ihrisko, ktoré slúži na
ľadový hokej, pozemný hokej a basketbal. 
V tomto roku sme získali tiež dva granty. Aj touto cestou sa chceme úprimne poďakovať
Mikroregiónu Muránska Planina, ktorý nám už po druhý krát poskytol finančnú
podporu, tento krát vo výške 325 EUR z  Mikrograntového programu „Šanca v našom
Mikroregióne 2010“. Vďaka týmto finančným prostriedkom, ďalším sponzorom, darcom
a finančných zdrojov OZ ZDaR sa nám podarilo postaviť jeden pekný drevený altánok. 
Druhý tohtoročný grant sme získali z Nadácie Dexia banky Slovensko, v programe
Zelené obce vo výške 2500 EUR. Vždy sme mali pocit, že naše deti nemajú priestor na
hranie a videli sme, že sa hrávajú len po uliciach, kde to bolo pre nich nebezpečné.
Z finančného príspevku získaného z menovaného projektu sme deťom zakúpili detskú
ihriskovú zostavu a prevažovadlo. S radosťou môžeme konštatovať, že naše deti sa už
majú kde hrať a športovať. Je to vďaka všetkým, ktorí nám poskytli finančné, iné dary
a tiež pomohli a aktívne pomáhajú pri budovaní areálu.  
Nevyužitý priestor na okraji obce Rimavská Píla sa tak postupne mení na oddychové
miesto, slúžiace nielen našim občanom, ale aj všetkým návštevníkom, ktorí budú mať chuť
dobre sa odreagovať a športom podporiť svoje zdravie. 
Do budúcna si ešte plánujeme spoločne dokončiť volejbalové ihrisko, vybudovať tenisové
ihrisko, ohnisko a okolo areálu vysadiť okrasné dreviny.  
Ešte raz vyslovujem veľké poďakovanie všetkým sponzorom a darcom, ktorí udelili
našej organizácií finančný dar a tým umožnili skvalitňovať život v našej obci
Rimavská Píla. 

Katarína Belicová, OZ ZDaR v Rimavskej Píle

*PESTRÁ PONUKA KALENDÁROV *
Služby mesta Tisovec, s.r.o. vo svojej predajni
KNÍHKUPECTVO INFO
ponúkajú už v predstihu *stolové a nástenné kalendáre a
diáre na rok 2011.*
Stačí prísť a vybrať si spoločníka do domácnosti na budúci
rok, pretože teraz
je ten správny čas, kedy je ponuka bez obmedzenia a je tu
možnosť výberu zo všetkých typov, žánrov a veľkostí.
Kalendáre v takomto širokom sortimente nájdete v Tisovci
iba v našej predajni.
A v takejto pestrej ponuke sú k dispozícii len do vypredania
zásob.
Súčasná ponuka predstavuje celkom až  78 druhov!
Tešíme sa na Vašu návštevu.
Kníhkupectvo INFO Tisovec

Oznámenie
Mesto Tisovec vypracovalo projekt „Informácie pre
všetkých“, ktorým obnovilo 4 ks panelov na Náučný chodník
Hradová a panel na námestí s mapou a základnými
informáciami o meste. Projekt bol podporený nenávratným
finančným príspevkom z grantu „Šanca v našom
mikroregióne“ vo výške 330,00 € od Mikroregiónu Muránska
planina a dofinancovaný z rozpočtu mesta vo výške 370,00 €.

Keďže ma po zverejnení kandidátnej listiny na funkciu poslancov v Tisovci zastavovali
viacerí občania s vyjadrením podpory mojej kandidatúry, rozhodla som sa aj touto cestou
uviesť na pravú mieru, že ja MIROSLAVA KOJNOKOVÁ , pracovníčka Mestskej
knižnice A.H.Škultétyho v Tisovci, bytom na Daxnerovej ulici, NEKANDIDUJEM do
Mestského zastupiteľstva v Tisovci. Nemýľte si ma s kandidátkou s totožným priezviskom.
Ako pracovníčka Mestského úradu, oddelenia kultúry – knižnice, ani nemôžem zo zákona
vykonávať takúto funkciu a som si istá, že ako knihovníčka miestnej knižnice som viac
nápomocná všetkým občanom, ktorí majú o služby knižnice záujem.
Za pochopenie ďakujem.

Miroslava Kojnoková
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INFORMÁCIA OINFORMÁCIA O   INVESTÍCIÁCH MESTA TISOVEC ZA ROKY 2007-2010INVESTÍCIÁCH MESTA TISOVEC ZA ROKY 2007-2010

PRÍJMY A VÝDAVKY
Rok Bežné

a kapitálové
 príjmy

Bežné
a kapitálové

výdavky
2007 2.061.809 1.839.133 +222.676
2008 2.309.600 2.218.283 +91.317
2009 2.004.463 2.219.081 -214.618
2010 1.377.366 1.573.855 -196.489

SPOLU 7.753.238 € 7.850.352 € - 7.114 €
BEŽNÉ ÚČTY A REZERVNÝ FOND rok 2007 - 30.9.2010

PREHĽAD O STAVE A VÝVOJI DLHU

Poskytovate ľ
úveru

Zostatok
úveru

k 01.01.2010

Splátky
01 -

09/2010

Zostatok
k

30.09.2010

Poznámky

SZRB   5.857,40 € 4.393,32 € 1.464,08 € Končí 10/2010

Dexia banka 610.768 € - 610.768 € Splátka v
12/2010

Úverová zaťaženosť mesta k 31.12.2009 - 32,58%, k 30.9.2010 - 31,85%
NENÁVRATNÝ FINANČNÝ PRÍSPEVOK ZO ŠFRB

Poskytovate ľ Zostatok
k

01.01.2010

Splátky
01 -

09/2010

Zostatok
k

30.09.2010

Poznámky

ŠFRB 204.424 € 17.742 € 186.682 € Výstavba 30 b. j.
nájomné byty
ukončenie v r. 2002

INVESTIČNÉ A OSTATNÉ PRÁCE
Rok 2007
ZABEZPEČENENIE STAVEBNÝCH PRÁC Hodnota v Sk
Rekonštrukcia verejného osvetlenia 157995,80
Omietky a vonkajšie maľby Domu smútku
 - ul. Muránska 

189448,40

Rekonštrukcia zadnej steny na MsKS 297095,70
Rekonštrukcia strechy a prekrytie márnice Hámor 167414,50
Rekonštrukcia podláh, soc. zariadení a maľby  ZS 220000,00
Rekonštrukcia soc. zariadení MŠ – Tisovec 160000,00
Nátery zdrav. strediska – schodisko 19833,70
Maľby MsÚ 351653,00
Oprava a prekrytie striešky na kníhkupectve 19279,30
Nátery časti striech na MsKS 300000,00
Oprava strechy na „bývalej mäsiarni“ – havarijný
stav

5283,60

SPOLU 1888004,00
ZABEZPEČENIE STAVEBNÝCH PRÁC RIMAVSKÁ PÍLA

Odizolovanie a odvodnenie KD – Rimavská Píla 206358,00
Zriadenie elektrickej prípojky na Rimavskej Píle 25018,00
SPOLU 231376,00
ZABEZPEČENIE POŽIARNEJ OCHRANY 95161,00

ZABEZPEČENIE A ZARIADENIE PRÁC V RÁMCI
ŠTANDARDNEJ A RUTINNEJ ÚDRŽBY

Opilovanie drevín 16600,00
Ničenie inváznych drevín 3000,00
Obstaranie odpadových vriec 33320,00
Zakúpenie odpadových košov a VOK – ov 
(Tisovec a R. Píla)

81162,00

Zakúpenie basketbalového koša 18828,00
Dopravné značky 22207,00
Realizovanie projektu „Náučný chodník Hradová“ 308818,00
Propagačné skruže 37157,40
Odpadové hospodárstvo - celkom 2084149,60

SPOLU 2605242,00
CELKOM SPOLU V SK 4819783,00
Rok 2008
ZABEZPEČENENIE STAVEBNÝCH A REK. PRÁC Hodnota v Sk

Vybavenie kuchynky v kultúrnom dome na RP   100000,00
Vonkajšie maľby a opravy KD na RP   150000,00
Vybudovanie elektrických prípojok pred ZŠ     98182,00
Náter striech na MsKS   169000,00
Dofinancovanie márnice v katolíckom cintoríne     53385,00
Výmena krovu a strešnej krytina na kníhkupectve   506936,20
Výmena okien a dverí na budove MŠ R. Píla   450000,00
Zavedenie monitorovacieho kamerového systému 1611865,00
Vybudovanie viacúčelových ihrísk pri ZŠ 4002458,70
Rekonštrukcia ul. Partizánskej na RP - nástrekom   450000,00
Doplnenie výbavy sídlisk - ihriská   196834,00
Rekonštrukcia rozhlasovej ústredne
(prepojenie Tisovec – R. Píla)

446729,00

SPOLU 8235389,9
ZABEZPEČENIE POŽIARNEJ OCHRANY 146300,00

ZABEZPEČENIE A ZARIADENIE PRÁC V RÁMCI 
ŠTANDARDNEJ A RUTINNEJ ÚDRŽBY 

Skutkové zameranie elektroinštalácií v MsKS    42000,00
Výroba stánkov na jarmok    49968,00
Ochrana prírody a krajiny
(nákup zelene, kvet., opilovanie)

 137189,50

Zabezpečenie bleskozvodu na kultúrnom dome na RP    53894,50
Zakúpenie prenosných toaliet  104720,00
Rozšírenie a rekonštrukcia verejného osvetlenia  292222,00
Výkup nehnuteľností  973200,00
Oprava výmenníkovej stanice v MŠ Tisovec    87185,50
Čistenie kanalizačných vpustí    33668,00
SPOLU    1774 047,50

ZABEZPEČENIE PD
Zabezpečenie PD na „Vyhliadkovú vežu na Tŕstie“ 138040,00
Zabezpečenie PD na „Výmenu okien a zateplenie
budovy MŠTisovci“

  56941,50

SPOLU 194 981,50
CELKOM  SPOLU V SK 10350718,9
Rok 2009
ZABEZPEČENIE STAVEBNÝCH A INV. PRÁC Hodnota v €
Dlažba v jedálni ZŠ 7000,00
Kanalizácia ul. Dlhej na RP 3130,32
Búracie práce na ul. Daxnerovej 965,64 
Výkup pozemkov 50 495,43
Vybudovanie basketbalového ihriska 29 849,59
Vybudovanie autobusovej zastávka na R. Píle 8299,29
Realizovanie projektu „Prameň Rimavy“ 542,09
Zateplenie a výmena okien MŠ Tisovec 126000,34
Rekonštrukcia výmenníkovej stanice MŠ Tisovec 606,66
Asfaltovanie
ul. Daxnerova pri MŠ Tisovec + chodník
ul. Jesenského časť. „A“ + chodník
ul. Štefánikova – parkovisko pri Hradovej
ul. Daxnerova časť „B“
ul. Ľ. Štúra a popri toku Dolina
ul. Francisciho
Slávča
Ul. Muránska – Malá stanica
Rimava – to čka pre autobusy
Most pod malou stanicou
Chodník ZŠ
Slávča pri železni čnom priecestí
Prekopy ul. Jesenského
Autobusová zastávka – ul. Daxnerova

v m 2

660 + 288
1820 + 610

140
310
850
760
320
930
585
50
65
10
20
10

Spolu asfaltovanie v € 50 664,52 
SPOLU 226889,36
ZABEZPEČENIE POŽIARNEJ OCHRANY 2059,55

ZABEZPEČENIE A ZARIADENIE PRÁC V RÁMCI
ŠTANDARDNEJ A RUTINNEJ ÚDRŽBY

Revízie, znalecké posudky a geodet. zamerania 2956,29
Výmena žľabových zvodov 793,68   
Retardéry 2179,92
Oprava a údržba stánkov 340,34
Propagačné materiály, mapa, propagácia mesta 11329,94
Dni mesta 3694,59

Rok BEŽNÉ  ÚČTY
v €

REZERVNÝ FOND
v €

2007 227.415,61 158.353,09

2008 636.706,03 266.047,44

2009 409.419,92 242.911,91

2010 132.704,12 240.790,52
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Nakladanie s odpadmi s likvidáciou čiernych skládok 80554,14
Mestský mobiliár 1227,87
Opilovanie drevín 1062,67
Výsadba kvetov a drevín Tisovec a R. Píla 6059,25
SPOLU 110198,69

ZABEZPEČENIE PD
Projekt ZŠ Dr. V. Clementisa 29850,0
Bazény v areály ZŠ 14973,62
Regenerácia sídla 18960,37
SPOLU 63783,99
CELKOM  SPOLU v € 553596,11     
Rok 2010
ZABEZPEČENENIE STAVEBNÝCH, 
REKONŚTRUKČNÝCH A OSTATNÝCH PRÁC

Hodnota v €

* Vnútorná elektroinštalácia MsKs 3500,00
R. Píla – Kultúrny dom, vnútorné maľby,
parkety, 

5484,50

Vonkajšie dlažby v MŠ Tisovec 1662,66
Plávajúce podlahy MŚ R. Píla 1222,90
Rozhlasová ústredňa na R. Píle 992,51
Vybudovanie bazénu v areály ZŠ 336087,46
SPOLU 348 950,03
Asfaltovanie m 2

Ul. Jesenského 1890 52283,99
Ul. Francisciho 777 19393,54
Ul. Daxnerova - parkovisko 840 12594,96
Ul. Daxnerova – k Hradovej 397 6847,40
Ul. Daxnerova pri obchode COOP 357 6069,17
Chodník ul. Bakulínyho 380 12498,26
Chodník ul. Jesenského 695 26360,86
SPOLU 5336 136 048,18
Rekonštrukcia MK
Losinec 100 830,64
Slávča  701,01
Pri kotolni Hradová – obrubníky, betón. 417,70
Ul. Muránska – slepá MK  ul. vpusť 126 2934,45
ul. Muránska rekonštruk. 13 ks poklopov 1928,74
SPOLU 6 812,54
CELKOM  SPOLU V € 491810,75

VÝKUP NEHNUTEĽNOSTÍVÝKUP NEHNUTEĽNOSTÍ
2007 2008 2009 2010

Rodinné domy
s pozemkami

– 1.176.000,00 Sk
(39.036,04 €)

24.897,00 € –

Pozemky –  453.210,00 Sk
(15.043,81 €)

25.598,43 € 3.000,00 €

DOTÁCIE - PROJEKTY MESTADOTÁCIE - PROJEKTY MESTA
Rok 2007 V Sk

Ministerstvo kultúry SR - Mestské kultúrne podujatia 438.000,–

Ministerstvo financií SR - Rekonštrukcia rozhlasu  420.000,–

Úrad vlády SR - Kamerový systém 1.200.000,–

Banskobystrický samosprávny kraj - Mestské kultúrne
podujatia

180.000,–

Enviromentálny fond - Náučný chodník Hradová 200.000,–

Štátne lesy š.p. - Náučný chodník Hradová 100.000,–

Rok 2008 V Sk
Ministerstvo kultúry SR - Mestské kultúrne podujatia 90.000,-

Ministerstvo financií SR - Rekonštrukcia verejného osvetlenia 150.000,-

Fond soc. rozvoja – Všeob. rozvoj prac. schopností
a zručností 

2.403.243,-

Krajský školský úrad Banská Bystrica - Rekonštrukcia
objektu ZŠ
- Otvorená škola 

2.000.000,-
250.000,-

Banskobystrický samosprávny kraj - Mestské kultúrne
podujatia 

150.000,-

Nadácia SPP - Viacúčelové ihrisko 1.200.000,-

Národné osvetové centrum - FEDIM 2008 20.000,-

Rok 2009 V € 

Ministerstvo kultúry SR - Mestské kultúrne podujatia 3.660

Ministerstvo financií SR - Modernizácia budovy Radnice – TÚ
MsÚ

5.311

Banskobystrický samosprávny kraj - Mestské kultúrne
podujatia 

11.000

Fond sociálneho rozvoja - Nákup 9-miestneho motorového
vozidla 

16600

Rok 2010 V €

Ministerstvo kultúry SR - Mestské kultúrne podujatia 
- Elektronizácia a ochrana knižničného fondu + Nákup
nových kníh

10.600
3.700

Ministerstvo financií SR - Výstavba bazéna 90.000
Banskobystrický samosprávny kraj - Mestské kultúrne
podujatia

1.500

PROJEKTY ZO ŠTRUKTURÁLNYCH FONDOV EÚ
Názov projektu Hodnota v € Spolufinancovanie
Rekonštrukcia ZŠ Dr. V.
Clementisa
2010-2011

917.099,23 Mesto 5%  - 45.854,96€

Regenerácia sídla mesta
Tisovec
2010-2011

911.935,17 Mesto 5% - 45.596,76€

Intenzifikácia ČOV Tisovec
2010-2012
Kohézny fond EÚ

4.529.853,31 StVS a.s. B.Bystrica
5,84%
                - 264.090,45€

financovanie z iných zdrojov
Rekonštrukcia ulíc v Rimavskej Píle 

- ul. Vansovej
- ul. Želežničná 

Realizácia 2009, Financovanie - StVS a.s. Banská
Bystrica 

22.353,38€
  8.405,99€

Rozšírenie vodovodu Tisovec – časť Slávča
Realizácia 2010-2012; 
Financovanie - StVS a.s. Banská Bystrica

165.969,59€

Spracoval   Mestský úrad Tisovec

Mesto Tisovec v boji proti kríze uspelo-blahoželám !

Odborníci sa nevedia dohodnúť, či je ešte tu, alebo je po nej – hospodárska
kríza. Ako zasiahla naše samosprávy? Aké sme si z nej vzali poučenie?
Nie je to tak dávno, čo sme každý deň počúvali z rozhlasu, či z televízie:
Fabrika prepustila 120 ľudí! Pracuje sa len 4 dni v týždni! Kvôli kríze hrozí
ďalšie prepúšťanie! Mestá a obce žiadajú vládu o pomoc! Pamätáte si?
Určite áno!.
Moje rodisko Tisovec, malé mestečko na severe jedného
z najchudobnejších okresov kríza zasiahla rovnako ako všetky iné.
A predsa nie tak bolestivo. Tam, kde sa iní zadlžovali a plakali, že potrebujú
pomoc, lebo výpadky daní kvôli kríze ich zruinujú, tam kde si iní brali úvery,
aby zabezpečili aspoň základný chod mesta, aby vôbec svietili pouličné
lampy a odvážali sa smeti... TAM TISOVEC NAPREDOVAL. Aj v čase
najtvrdšej hospodárskej krízy sa v Tisovci budoval športový areál, stavalo
kúpalisko, rekonštruovali cesty a chodníky. Tam, kde iní akoby spali,
TISOVEC ZÍSKAVAL EUROFONDY. Za 6,5 milióna eur (takmer 200
miliónov korún) sa zrekonštruuje Základná škola V. Clementisa, na desiatky
rokov dopredu zrekonštruuje pre ľudí životne dôležitá čistička, za milióny
z eurofondov opraví celé centrum mesta. A keď k Vám zavíta rodák
a priateľ ako ja, ktorého cesty osudu zaviali mimo svojho rodiska, budeme
a sme na Tisovec hrdí, ako by sme mali byť. A to všetko v čase krízy a bez
toho, aby sa mesto zadlžovalo, požičiavalo si, prosilo o pomoc a zaťažovalo
občanov. 
Poviete si, no ešte ako by to bolo, veď máme primátora skúseného. Ešteže
ho máme! Do problémov sa dostali mestá s lepšie platenými manažérmi
a poslancami. Iné mestá a obce si musia požičiavať milióny eur, aby
prekonali krízu. Zadĺžia sa na desiatky rokov. Zárukou stability mesta je
však aj predstaviteľ – otec mesta, ktorý má za sebou už niekoľko
úspešných funkčných období. Ak sa primátor stále mení spravidla, ani
jeden nestihne splniť ani časť sľubov. Jeden niečo začne, príde druhý, ktorý
to zruší či zmení. A takto to v mnohých mestách ide dookola. Za 4 roky sa
nedá spravidla splniť všetko, čo si človek naplánuje a čo sľúbi. Na peniaze
z eurofondov sa čaká roky, lebo ide o proces zdĺhavý a administratívne
náročný, čo oi. predpokladá aj stabilizovaný káder ľudí, čo ho zabezpečujú,
teda aj primátora. 
Aj keď v Tisovci trvale nežijem som rád, že Tisovec kríza nezruinovala.
Naopak, pod Hradovou vidím vybudované, stabilizované a nezadĺžené
mesto. Držím Tisovcu , primátorovi, poslancom a jeho všetkým občanom
palce! 

JUDr. Miroslav Kriška s rodinou


